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Regionfullmäktige   
 
Tid och plats 09:00-16.30, Magasinet, Gränsö slott, Västervik 
Beslutande 
 

Jonas Erlandsson (S), ordförande §§ 66–71, 73–100 
Anders Andersson (KD), vice ordförande §§ 66–71, 73–100, ordförande § 72 
Angelica Katsanidou (S) 
Mattias Adolfson (S) 
Malin Anell (S) 
Martina Aronsson (S) 
Ilko Corcovic (S) 
Steve Sjögren (S), ersättare för Pia Edin (S) 
Rosie Folkesson (S) 
Marie Fransson (S) 
Peter Högberg (S), ersättare för Cecilia Hammar (S) 
Ing-Marie Karlsson (S), ersättare för Jonas Hellberg (S) 
Sara-Lisa Ekdal (S), ersättare för Anders Henriksson (S) 
Per Adolfsson (S), ersättare för Maria Ixcot Nilsson (S) §§ 66–69, 71–100 
Gunilla Johanson (S) 
Lasse Johansson (S) 
Åke Jägerö (S) 
Henrik Nilsson Bokor (S) §§ 66–90 
Richard Bäck (S), ersättare för Leila Radovic (S) 
Elin Seinehed (S) 
Kristina Sjöström (S) 
Peter Vretlund (S) 
Per Wimarsson (S) 
Malin Wimmerström (S) 
Mattias Wärnsberg (S) 
Karin Helmersson (C) 
Emmy Ahlstedt (C) 
Mahmoud Al Mokdad (C) 
Åsa Landberg (C), ersättare för Magnus Danlid (C) 
Joachim Starck (C) 
Anna Östborg (C) 
Lena Granath (V) 
Jonny Andersson (V) 
Sara Kånåhols (V) 
Gylfi Saemundsson (V) 
Daniel Ståhl (V) §§ 66–98 
Malin Sjölander (M) 
Ellinor Troli (M), ersättare för Carl Dahlin (M) §§ 66–69 
Carl Dahlin (M) §§ 70–100 
Robin Hanzl (M) 
Marianne Vifell Waters (M), ersättare för Lennart Hellström (M) 
Pär-Gustav Johansson (M) 
Emil Jörgensen (M), ersättare för Elin Sjölander Landerdahl (M) 
Emma Lilliehorn (M) 
Daniel Lindvall (M) §§ 66–97 
Monica Ljungdahl (M) 
Eila Medin (M) 
Magnus Jernetz Gustavsson (M), ersättare för Åsa Ottosson (M) 
Sven Sparavec (M) 
Jimmy Loord (KD) §§ 66–97 
Gudrun Brunegård (KD) 
Margreth Johansson (KD) 
Madeleine Rosenqvist (KD), ersättare för Nathalia Johansson (KD) 
Chatrine Pålsson Ahlgren (KD) 
Arne Sjöberg (KD) 
Maud Ärlebrant (KD) 
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 Martin Kirchberg (SD) 
Bo Karlsson (SD) 
Leif Gustavsson (SD) 
Erik Arvidsson (SD) 
Leif Axelsson (SD) §§ 67–98 
Anni Juhl Nielsen (SD) 
Ann-Mari Norman (SD), ersättare för Michael Erlandsson (SD) 
Lillemor Marcus Jonsson (SD) 
Claus Zaar (SD) 
Göran Gustafsson (SD) 
Janita Kirchberg (SD), ersättare för Petra Gustavsson (SD) 
Göran Bågenholm (SD) §§ 66–98 
 
Ledamöter och tjänstgörande ersättare som varit invalda i berörda styrelser, nämnder 
och beredningar under 2022 deltar inte i beslutet om ansvarsfrihet som avser sitt 
uppdrag. 
 

Övriga närvarande Carl-Wiktor Svensson (KD), regionråd med yttranderätt 
Tuulikki Åkesson, regionens revisorer 
Ingeborg Eriksson, regiondirektör 
Ann-Sofie Hedenstein, kanslidirektör 
Mathias Karlsson, analytiker regionstab Samordning hälso- och sjukvård § 69 
Susanne Schaftenaar, analytiker regionala utvecklingsförvaltningen § 69 
Johan Jarl, sekreterare 

   

Justering Sker digitalt. 
 
 
Paragrafer 66–100  

 
  

Ordförande Jonas Erlandsson (S) §§ 66–71, 73–100 
 

 

 Anders Andersson (KD) § 72 
 

 

Justerare Sara Kånåhols (V) Bo Karlsson (SD)  
  
Sekreterare Johan Jarl 
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§ 66 

Godkännande av föredragningslistan 

Beslut 
Regionfullmäktige godkänner föredragningslistan, med redovisat tillägg. 

Bakgrund 
Ordförande Jonas Erlandsson (S) redovisar följande tillägg till 
föredragningslistan: 

• Val av ersättare i kollektivtrafiknämnden. 
--- 
Ordförande frågar om regionfullmäktige godkänner föredragningslistan med 
det redovisade tillägget, och finner att så är fallet. 
Beslutet är enhälligt. 
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§ 67 

Val av justerare 

Beslut 
Regionfullmäktige utser Sara Kånåhols (V) och Bo Karlsson (SD) att 
tillsammans med ordförande justera mötets protokoll. 
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§ 68 

Inkomna interpellationer och frågor 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar att inkomna interpellationer och frågor får 
ställas. 

Bakgrund 
Inför mötet har följande interpellationer inkommit: 

a. En ABC om klimakterievård, ställd av Margreth Johansson (KD) (RS 
2023/784). 

b. Även hälsocentraler utanför länets större tätorter ska bemannas med 
fast anställda specialister inom allmänmedicin, ställd av Anni Juhl 
Nielsen (SD) (RS 2023/804). 

c. Det måste till nya lösningar för att korta de långa väntetiderna till 
1177, ställd av Malin Sjölander (M) (RS 2023/828). 

d. Kulturinkubator i regionen, ställd av Daniel Lindvall (M) (RS 
2023/830). 

e. Hur agerar regionstyrelsens ordförande för att få till fasta läkare i 
Gamleby och öka samordningen mellan hälsocentralerna i arbetet för 
vård närmare medborgarna, ställd av Bo Karlsson (SD) (RS 
2023/833). 

f. Hur påverkar yrkesdirektivet från EU behovet av sjuksköterskor och 
handledare, ställd av Claus Zaar (SD) (RS 2023/834). 

g. Vill regionen ha biogas som fordonsbränsle eller förbjuda 
förbränningsmotorer, ställd av Erik Arvidsson (SD) (RS 2023/835). 

h. Havsbaserad vindkraft, ställd av Robin Hanzl (M) (RS 2023/836). 
--- 
Därutöver anmäls följande interpellation som inkommit efter att 
inlämningstiden gått ut, och tas upp på kommande regionfullmäktige: 

a. Vad kommer den framtida busstrafiken att kosta, ställd av Martin 
Kirchberg (SD) (RS 2023/852). 

--- 
Inför mötet har följande frågor inkommit: 

a. Kontaktpolitiker på folkhögskolorna, ställd av Carl Dahlin (M) (RS 
2023/808). 

b. Skolbio som kulturresa, ställd av Carl Dahlin (M) (RS 2023/809). 
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c. Finns ambulanshelikopter med i regionens fastighetsplanering, ställd 
av Gudrun Brunegård (KD) (RS 2023/854). 

d. När öppnar de palliativa vårdplatserna i Västervik, ställd av Chatrine 
Pålsson Ahlgren (KD) (RS 2023/855). 

6Comfact Signature Referensnummer: 1640082



 

 
 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  

Datum 
2023-06-02 

 
 

 
Regionfullmäktige 
 

 
 

 
 

 

§ 69  Ärendenummer RS 2023/818 

Kunskapsunderlag för Regionplan 2024 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar informationen till protokollet. 

Bakgrund 
Regionfullmäktige har beslutat att ett förstärkt kunskapsunderlag ska tas 
fram för att utgöra underlag inför kommande års regionplansprocess. 
Kunskapsunderlaget ska utgå från de regionala utvecklingsstrategins 
prioriterade utvecklingsområdena: 

• Delaktighet, hälsa och välbefinnande 

• God miljö för barn och unga 

• Hållbar samhällsplanering 

• Stärkt konkurrenskraft. 
Kunskapsunderlaget ska revideras vart fjärde år och tematiska tillägg görs 
årligen efter behov. 
--- 

Protokollsanteckningar 
Pär-Gustav Johansson (M), Malin Sjölander (M) och regionrådet Carl-Viktor 
Svensson (KD) lämnar protokollsanteckning som redovisas i 
protokollsbilaga 1. 
Martin Kirchberg (SD) lämnar protokollsanteckning som redovisas i 
protokollsbilaga 2. 

Föredragande 
Mathias Karlsson, analytiker regionstab Samordning hälso- och sjukvård 
Susanne Schaftenaar, analytiker regionala utvecklingsförvaltningen 

Handlingar 
Kunskapsunderlag för Regionplan 2024. 
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§ 70  Ärendenummer RS 2022/1489 

Svar på medborgarförslag om att regionen ska stå för 
tolkkostnader i alla vårdsituationer där vårdpersonalen 
bedömer att det är nödvändigt för god vård 

Beslut 
Regionfullmäktige besvarar medborgarförslaget med att regionen följer 
gällande lagstiftning, med redovisat yttrande. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter från SD reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag. 

Bakgrund 
Region Kalmar län har mottagit ett medborgarförslag om att regionen ska stå 
för tolkkostnader i alla vårdsituationer där vårdpersonalen bedömer att det är 
nödvändigt för god vård. 
Yttrande 
Tillgång till tolk kan ha avgörande betydelse för att rätten till vård på lika 
villkor, patientsäkerhet och kvalitet i vården uppfylls. Språktolken finns inte 
enbart för patienten, utan även för hälso- och sjukvårdspersonalen, genom att 
personal via tolken säkerställer att de utför sitt uppdrag. Utan språktolkning i 
vården finns det risk för att viktig information går förlorad, att 
missuppfattningar uppstår, att det leder till felaktiga bedömningar eller till 
och med till utebliven behandling. För vården är det därför av stor vikt med 
tillgång till språktolk i vårdsituationer där vårdpersonalen bedömer att det är 
nödvändigt för god vård. 
Ovanstående är idag reglerat i flera lagstiftningar. Av 13 § förvaltningslagen 
(2017:900) framgår att när en myndighet har att göra med någon som inte 
behärskar språket ska myndigheten vid behov anlita tolk. För hälso- och 
sjukvården finns dessutom ytterligare reglering i patientlagen (2014:821), 
hälso- och sjukvårdslagen (2017:30) samt patientsäkerhetslagen (2010:659). 
Lagarna ger inte utrymme för att ta ut avgifter för tolktjänster inom hälso- 
och sjukvården. 
Då gällande lagstiftning redan säkerställer det som medborgarförslags-
ställaren föreslår bedöms det för närvarande inte finnas behov av ytterligare 
beslut i frågan. 
--- 
Regionstyrelsen lämnade § 107 den 10 maj 2023 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
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” Regionfullmäktige besvarar medborgarförslaget med att regionen följer 
gällande lagstiftning, med redovisat yttrande.” 

Överläggning 
1. Emmy Ahlstedt (C), Joachim Starck (C), Kristina Sjöström (S), Mattias 

Adolfson (S), Ilko Corcovic (S), Marie Fransson (S), Mahmoud Al 
Mokdad (C) och Lena Granath (V) föreslår att regionfullmäktige ska 
besluta enligt regionstyrelsens förslag. 

2. Bo Karlsson (SD) och Leif Axelsson (SD) föreslår att regionfullmäktige 
ska avslå medborgarförslaget. 

Under ärendets överläggning presenterar förslagsställaren 
medborgarförslaget. 
---  
Efter avslutad överläggning frågar ordförande om regionfullmäktige beslutar 
enligt Emmy Ahlstedts (C) med fleras förslag eller Bo Karlssons (SD) och 
Leif Axelssons (SD) förslag. Han finner att regionfullmäktige beslutar enligt 
Emmy Ahlstedts (C) med fleras förslag. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter från SD reserverar sig mot beslutet till förmån för Bo 
Karlssons (SD) och Leif Axelssons (SD) förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 107 den 10 maj 2023. 
2. Tjänsteskrivelse daterad den 30 mars 2023. 
3. Medborgarförslag om att regionen ska stå för tolkkostnader i alla 

vårdsituationer där vårdpersonalen bedömer att det är nödvändigt för 
god vård 

 
Protokollsutdrag till: Förslagsställaren 
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§ 71  Ärendenummer RS 2022/1662 

Årsredovisning med bokslut för Region Kalmar län 
2022 samt beslut om ansvarsfrihet 

Beslut 
Regionfullmäktige godkänner Region Kalmar läns årsredovisning för 2022. 
Ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2022 beviljas för: 

• Regionstyrelsen 
• Krisledningsnämnden 
• Kollektivtrafiknämnden 
• Regionala utvecklingsnämnden 
• Folkhögskolestyrelsen 
• Patientnämnden 
• Beredningen för hälso- och sjukvård 
• Beredningen för hållbarhet och folkhälsa 
• Beredningen för invånarfrågor 
• Samverkansnämnden för Sydöstra sjukvårdsregionen 

Jäv 
Ledamöter i regionfullmäktige som varit invalda i berörda styrelser, nämnder 
och beredningar under 2022 deltar inte i beslutet om ansvarsfrihet som avser 
sitt uppdrag. 

Bakgrund 
Regionstyrelsen har upprättat årsredovisning för Region Kalmar län för år 
2022. Region Kalmar läns revisorer har granskat årsredovisningen och 
lämnat en revisionsberättelse. 
Revisorerna tillstyrker sammantaget att årsredovisningen godkänns och att 
fullmäktige beviljar regionstyrelsen, nämnderna och beredningarna 
ansvarsfrihet för 2022. Samtidigt bedömer revisorerna att det redovisade 
verksamhetsresultatet inte är förenligt med fullmäktiges mål för god 
ekonomisk hushållning. Däremot är resultatet enligt årsredovisningen 
förenligt med de finansiella mål som fullmäktige uppställt. 
Revisorerna anser även att den interna kontrollen inte är tillräcklig för 
folkhögskolestyrelsen, patientnämnden och samverkansnämnden för 
sydöstra sjukvårdsregionen, men att detta bedöms vara åtgärdat under 
kommande år. 
Regionfullmäktiges presidium föreslår, utifrån revisorernas 
rekommendation, att regionfullmäktige godkänner Region Kalmar läns 
årsredovisning för 2022, samt beviljar regionstyrelsen, nämnder, beredningar 
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samt Samverkansnämnden för Sydöstra sjukvårdsregionen ansvarsfrihet för 
verksamhetsåret. 
--- 
Tuulikki Åkesson, Region Kalmar läns revisorer, föredrar revisorernas 
granskning av årsredovisningen. 
Angelica Katsanidou (S), regionstyrelsens ordförande, föredrar 
årsredovisningen. 
--- 
Efter avslutade överläggningar beslutar regionfullmäktige enligt presidiets 
förslag. 

Handlingar 
1. Skrivelse från regionfullmäktiges presidium, daterad den 22 maj 

2023. 
2. Årsredovisning för Region Kalmar län 2022, med bilagor: 

a. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 50 den 23 mars 2023. 
b. Intern kontroll 2022. 
c. Folktandvården resultatvärdering/dialog 2022. 
d. Bokslutsrapport 2022. 

3. Revisionsberättelse för 2022, med bilagor: 
a. Protokollsutdrag från regionrevisionen § 86 den 3 maj 2022. 
b. Promemoria granskning av årsredovisning 2022. 
c. Granskning av årsredovisning 2022. 
d. Granskning av god ekonomisk hushållning 2022. 
e. Sammanfattande redogörelse över granskningar 2022. 
f. Rapport över basgranskning 2022 för regionstyrelsen, regionala 

utvecklingsnämnden, folkhögskolestyrelsen, 
kollektivtrafiknämnden, patientnämnden och beredningar. 

g. Promemoria granskning av samverkansnämnden för sydöstra 
sjukvårdsregionen 2022. 

 
Protokollsutdrag till: Regiondirektör 
  Ekonomidirektör 
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§ 72  Ärendenummer RS 2023/615 

Årsredovisning för Samordningsförbundet i Kalmar län 
2022 samt beslut om ansvarsfrihet 

Beslut 
Regionfullmäktige godkänner årsredovisningen för Samordningsförbundet i 
Kalmar län och beviljar för sin del förbundsstyrelsen ansvarsfrihet för 2022. 

Jäv 
Ledamöter i regionfullmäktige som varit invalda i Samordningsförbundet i 
Kalmar läns styrelse under 2022 deltar inte i beslutet om ansvarsfrihet. 

Bakgrund 
Samordningsförbundet i Kalmar län har inkommit med årsredovisning och 
revisionsberättelse för 2022. 
Revisorerna tillstyrker att samordningsförbundets styrelse beviljas 
ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2022. Sammantaget bedömer revisorerna 
att styrelsen bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt sätt samt att den 
interna kontrollen varit tillräcklig. Det ekonomiska resultatet enligt 
årsredovisningen bedöms dock inte vara förenligt med de finansiella målen, 
men däremot delvis med de uppställda verksamhetsmålen. 
Utifrån revisorernas granskning föreslår regionfullmäktiges presidium att 
regionfullmäktige godkänner årsredovisningen för Samordningsförbundet i 
Kalmar och för sin del beviljar förbundsstyrelsen ansvarsfrihet för 2022. 
--- 
Efter avslutade överläggningar beslutar regionfullmäktige enligt presidiets 
förslag. 

Handlingar 
1. Skrivelse från regionfullmäktiges presidium, daterad den 22 maj 

2023. 
2. Brev om revisionsberättelse för Samordningsförbundet i Kalmar län 

2022. 
3. Årsredovisning för Samordningsförbundet i Kalmar län 2022. 
4. Rapport Granskning av årsredovisning 2022. 
5. Rapport Granskning av god ekonomisk hushållning 2022. 
6. Rapport över basgranskning 2022. 
7. Revisionsberättelse för 2022. 

 
Protokollsutdrag till: Samordningsförbundet i Kalmar län 
  Samordningsförbundet i Kalmar län, medlemmar 
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§ 73  Ärendenummer RS 2023/616 

Årsredovisning samt revisionsberättelse för 
Kommunalförbundet Svenskt ambulansflyg 2022 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar årsredovisning och revisionsberättelse för 
Kommunalförbundet Svenskt ambulansflyg för 2022 till protokollet. 

Bakgrund 
Kommunalförbundet Svenskt ambulansflyg har inkommit med 
årsredovisning och revisionsberättelse för 2022. 
Förbundets revisorer tillstyrker sammantaget att styrelsen för Svenskt 
ambulansflyg och de enskilda ledamöterna beviljas ansvarsfrihet samt att 
årsredovisningen godkänns. 
Revisorerna bedömer sammantaget att styrelsen i huvudsak har bedrivit 
verksamheten på ett ändamålsenligt sätt, men inte på ett ekonomiskt 
tillfredsställande sätt. De bedömer även att styrelsens interna kontroll inte 
varit tillräcklig. Resultatet enligt årsredovisningen bedöms vara förenligt 
med verksamhetsmålen men inte med de finansiella målen. 
Regionfullmäktiges presidium föreslår att regionfullmäktige noterar 
årsredovisningen och revisionsberättelsen till protokollet. 
--- 
Efter avslutade överläggningar beslutar regionfullmäktige enligt presidiets 
förslag. 

Handlingar 
1. Skrivelse från regionfullmäktiges presidium, daterad den 22 maj 

2023. 
2. Missiv – Årsredovisning för Kommunalförbundet Svenskt 

Ambulansflyg 2022. 
3. Årsredovisning för Kommunalförbundet Svenskt ambulansflyg 2022. 
4. Revisionsberättelse Kommunalförbundet Svenskt Ambulansflyg 

2022. 
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§ 74  Ärendenummer RS 2023/580 

Årsredovisningar samt revisionsberättelser för hel- och 
delägda bolag 2022 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar årsredovisningar och revisionsberättelser för 
Kalmar länstrafik AB, Kalmar läns pensionskapitalförvaltning AB, Kalmar 
Öland Airport AB, AB Transitio och ALMI företagspartner AB för 2022 till 
protokollet. 

Bakgrund 
Årsredovisningar och revisionsberättelser för 2022 har inkommit från: 

• Kalmar Länstrafik AB 
• Kalmar Läns Pensionskapitalförvaltning AB 
• Kalmar Öland Airport AB 
• Transitio AB 
• ALMI Företagspartner i Kalmar län AB 

Regionfullmäktiges presidium föreslår att regionfullmäktige noterar 
årsredovisningarna och revisionsberättelserna till protokollet. 
--- 
Efter avslutade överläggningar beslutar regionfullmäktige enligt presidiets 
förslag. 

Handlingar 
1. Skrivelse från regionfullmäktiges presidium daterad den 22 maj 

2022. 
2. Årsredovisningar 2021 och revisionsberättelser med 

granskningsrapporter: 
a. Kalmar Länstrafik AB 
b. Kalmar Läns Pensionskapitalförvaltning AB 
c. Kalmar Öland Airport AB 
d. Transitio AB 
e. ALMI Företagspartner i Kalmar län 

14Comfact Signature Referensnummer: 1640082



 

 
 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  

Datum 
2023-06-02 

 
 

 
Regionfullmäktige 
 

 
 

 
 

 

§ 75  Ärendenummer RS 2023/617 

Årsredovisning för Stiftelsen Kalmar läns museum 
2022 samt beslut om ansvarsfrihet 

Beslut 
Regionfullmäktige beviljar styrelsen för Stiftelsen Kalmar läns museum 
ansvarsfrihet för 2022. 

Jäv 
Ledamöter i regionfullmäktige som varit invalda i styrelsen för Stiftelsen 
Kalmar läns museum under 2022 deltar inte i beslutet. 

Bakgrund 
Stiftelsen Kalmar läns museum har inkommit med årsredovisning för år 
2022. Årsredovisningen har granskats av stiftelsens revisorer. 
Revisorerna tillstyrker sammantaget att regionfullmäktige beviljar styrelsen 
ansvarsfrihet för 2022. De bedömer att verksamheten skötts på ett 
ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt, men att 
den interna kontrollen inte varit helt tillräcklig. Även om verksamheten inte 
bedrivits inom de givna ekonomiska ramarna bedöms att de åtgärder som 
vidtagits under året ger förutsättningar för budget i balans kommande år. 
Utifrån revisorernas rekommendation föreslår regionfullmäktiges presidium 
att regionfullmäktige beviljar styrelsen för Stiftelsen Kalmar läns museum 
ansvarsfrihet för 2022. 
--- 
Efter avslutade överläggningar beslutar regionfullmäktige enligt presidiets 
förslag. 

Handlingar 
1. Skrivelse från regionfullmäktiges presidium, daterad den 22 maj 

2023. 
2. Årsredovisning för Stiftelsen Kalmar läns museum 2022. 
3. Revisionsberättelse från stiftelsens revisorer. 

 
Protokollsutdrag till: Kalmar läns museum 
  Kalmar läns museum, ägare 
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§ 76  Ärendenummer RS 2023/618 

Årsredovisning för Kalmar läns musikstiftelse 2022 
samt beslut om ansvarsfrihet 

Beslut 
Regionfullmäktige beviljar styrelsen för Kalmar läns musikstiftelse 
ansvarsfrihet för 2022. 
Regionfullmäktige noterar svaret från styrelsen för Kalmar läns 
musikstiftelse på revisorernas anmärkning. 

Jäv 
Ledamöter i regionfullmäktige som varit invalda i styrelsen för Kalmar läns 
musikstiftelse under 2022 deltar inte i beslutet. 

Bakgrund 
Kalmar läns musikstiftelse har inkommit med årsredovisning för år 2022. 
Årsredovisningen har granskats av Region Kalmar läns utsedda revisor. 
Revisionen tillstyrker sammantaget att styrelsen för Kalmar läns 
musikstiftelse beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2022. Dock bedöms 
att verksamheten inte helt skötts på ett ändamålsenligt och från ekonomisk 
synpunkt tillfredsställande sätt, samt att den interna kontrollen inte varit 
tillräcklig. Revisorn riktar anmärkning mot styrelsen för den bristande 
interna kontrollen. 
Regionfullmäktiges presidium har inhämtat yttrande från styrelsen för 
Kalmar läns musikstiftelse över revisorns anmärkning och synpunkter. 
Styrelsen har i bifogad skrivelse lämnat svar med redovisade åtgärder. 
Utifrån revisionens rekommendation föreslår regionfullmäktiges presidium 
att regionfullmäktige beviljar styrelsen för Kalmar läns musikstiftelse 
ansvarsfrihet för 2022. 
--- 
Efter avslutade överläggningar beslutar regionfullmäktige enligt presidiets 
förslag. 

Handlingar 
1. Skrivelse från regionfullmäktiges presidium, daterade den 22 maj 

2023. 
2. Årsredovisning för Kalmar läns musikstiftelse 2022. 
3. Revisionsberättelse från Region Kalmar läns utsedda revisor. 
4. Begäran om yttrande över anmärkning i revisionsberättelsen. 
5. Yttrande från styrelsen för Kalmar läns musikstiftelse. 
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Protokollsutdrag till: Kalmar läns musikstiftelse 
  Kalmar läns musikstiftelse, ägare 
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§ 77  Ärendenummer RS 2023/619 

Årsredovisning för Jenny Nyströms och Curt 
Stoopendahls stiftelse 2022 samt beslut om 
ansvarsfrihet 

Beslut 
Regionfullmäktige beviljar styrelsen för Jenny Nyströms och Curt 
Stoopendahls stiftelse ansvarsfrihet för 2022. 

Jäv 
Ledamöter i regionfullmäktige som varit invalda i styrelsen för Jenny 
Nyströms och Curt Stoopendahls stiftelse under 2022 deltar inte i beslutet. 

Bakgrund 
Jenny Nyströms och Curt Stoopendahls stiftelse har inkommit med 
årsredovisning för år 2021. Årsredovisningen har granskats av stiftelsens 
revisorer. 
Revisorerna bedömer sammantaget att verksamheten bedrivits på ett 
huvudsakligen ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 
tillfredsställande sätt, men att den interna kontrollen inte varit helt tillräcklig. 
Sammantaget tillstyrks dock att regionfullmäktige beviljar styrelsen 
ansvarsfrihet för 2022. 
Regionfullmäktiges presidium föreslår utifrån revisorernas rekommendation 
att regionfullmäktige beviljar styrelsen för Jenny Nyströms och Curt 
Stoopendahls stiftelse ansvarsfrihet för 2022. 
--- 
Efter avslutade överläggningar beslutar regionfullmäktige enligt presidiets 
förslag. 

Handlingar 
1. Skrivelse från regionfullmäktiges presidium, daterad den 22 maj 

2023. 
2. Verksamhetsberättelse för Stiftelsen Kalmar läns museum samt Jenny 

Nyströms och Curt Stoopendahls stiftelse 2022. 
3. Revisionsberättelse Jenny Nyströms och Curt Stoopendahls stiftelse. 

 
Protokollsutdrag till: Jenny Nyströms och Curt Stoopendahls stiftelse 

Jenny Nyströms och Curt Stoopendahls stiftelse, 
ägare 
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§ 78  Ärendenummer RS 2023/434 

Borgensåtagande för AB Transitio 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar att Region Kalmar län, organisationsnummer 
232100–0073, går i borgen såsom för egen skuld för AB Transitio upp till ett 
belopp om 13 585 000 kronor, jämte därpå löpande ränta och kostnader 
avseende refinansiering av ett Itino regionaltågsfordon nr 1401, vilket hyrs 
från AB Transitio. 
Beslutet förutsätter att övriga berörda borgensmän med fordon i aktuell 
leasefinansiering fattar motsvarande beslut. 
Regionfullmäktige beslutar att uppdra åt regionstyrelsens ordförande och 
regiondirektör att underteckna borgensförbindelsen. 

Bakgrund 
I början av 2000-talet gjordes den första större anskaffningen av nya fordon 
till AB Transitio, bland annat två Itinofordon av vilka ett sedermera 
övertagits av Region Kalmar län. Fordonen leasefinansierades ursprungligen 
genom ett leasekontrakt med Handelsbanken Finans, vilket har löpt på under 
snart 20 år inklusive en förlängningsperiod om 4 år. Till årsskiftet 2023/2024 
avslutas leasekontraktet och AB Transitio skall ordna försäljning av fordonet 
för bankens räkning där AB Transitio är föreslagen köpare. 
Då Region Kalmar län är medlem i Kommuninvest föreslås finansiering 
genom Kommuninvest som bedöms ha konkurrenskraftiga marginaler 
relativt andra möjliga alternativ på marknaden.   
Totalt för Region Kalmar län är det aktuellt att refinansiera 13 585 000 
kronor. Då fordonens avskrivningstid kommer att justeras utifrån AB 
Transitios avskrivningsprinciper när AB Transitio tar över ägandet av 
fordonet och skrivas av fram till och med tekniskt slutår 2030 föranleder 
detta en ökning av fordonshyran med cirka 900 000 kronor per år från och 
med 2024.  
--- 
Regionstyrelsen lämnade § 78 den 18 april 2023 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
”Regionfullmäktige beslutar att Region Kalmar län, organisationsnummer 
232100–0073, går i borgen såsom för egen skuld för AB Transitio upp till ett 
belopp om 13 585 000 kronor, jämte därpå löpande ränta och kostnader 
avseende refinansiering av ett Itino regionaltågsfordon nr 1401, vilket hyrs 
från AB Transitio. 
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Beslutet förutsätter att övriga berörda borgensmän med fordon i aktuell 
leasefinansiering fattar motsvarande beslut. 
Regionfullmäktige beslutar att uppdra åt regionstyrelsens ordförande och 
regiondirektör att underteckna borgensförbindelsen”. 
--- 
Efter avslutade överläggningar beslutar regionfullmäktige enligt 
regionstyrelsens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 78 den 18 april 2023. 
2. Tjänsteskrivelse daterad den 13 mars 2023. 

 
Protokollsutdrag till: Ekonomidirektör 
  AB Transitio 
  Ordförande, regionstyrelsen 
  Regiondirektör 
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§ 79  Ärendenummer RS 2023/522 

Revidering av förbundsordning för 
Samordningsförbundet i Kalmar län 

Beslut 
Regionfullmäktige godkänner för sin del revidering av Förbundsordning för 
Samordningsförbundet i Kalmar län. 

Bakgrund 
Av skrivelse från Samordningsförbundet i Kalmar län daterad den 22 mars 
2023 framkommer det att nu gällande förbundsordning för samtliga 
Samordningsförbund i Sverige har varit föremål för en översyn. En mall har 
tagits fram som ska täcka de krav som följer av lag och författningar. 
Samordningsförbundet i Kalmar län har skickat förslag på reviderad 
förbundsordning för samordningsförbundet, utifrån den nya mallen, till 
respektive medlemspart för vidare beslut. Följande revideringar framkommer 
i det nya förslaget: 

• Mindre justeringar/ändringar i hela mallen för att förtydliga vissa delar. 
Då kommunallagen har ändrats har också uppdateringar gjorts i de fall 
hänvisningar finns till kommunallagen. 

• Under § 6 styrelsen finns det en ny text som förtydligar att varje medlem 
ska representeras i styrelsen med minst en ledamot och en ersättare. 

• Under § 7 samordningsförbundets uppgifter och beslutanderätt är texten 
om att det inte är möjligt med telefonmöten eller beslut per capsulum 
borttaget då Finsamlagen (lag 2003:1210 om finansiell samordning av 
rehabiliteringsinsatser) ändrades den 16 mars 2022. Det är numera tillåtet 
för styrelsen i ett förbund att besluta om att ledamöter och ersättare i 
styrelsen får delta i styrelsesammanträden på distans. Observera att detta 
inte är något som ska stå i förbundsordningen då det är ett beslut som 
styrelsen tar.  Det har även lagts till att insatser ska registreras och följas 
upp via uppföljning Finsam. 

• En övrigt-paragraf har tillkommit (§ 22). Där kan medlemmarna ange 
vad de i övrigt anser nödvändigt för att ordna de ekonomiska 
förhållandena mellan förbundet och dess medlemmar samt förbundets 
förhållanden i fråga om ekonomi och förvaltning. 

--- 
Regionstyrelsen lämnade § 115 den 10 maj 2023 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
 
”Regionfullmäktige godkänner för sin del revidering av Förbundsordning för 
Samordningsförbundet i Kalmar län”. 
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--- 
Efter avslutade överläggningar beslutar regionfullmäktige enligt 
regionstyrelsens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 115 den 10 maj 2023. 
2. Tjänsteskrivelse daterad den 29 mars 2023. 
3. Skrivelse från Samordningsförbundet i Kalmar län, daterad den 22 mars 

2023. 
4. Kompletterande skrivelse från Samordningsförbundet i Kalmar län. 
5. Förslag på reviderad förbundsordning för Samordningsförbundet i 

Kalmar län. 
6. Förbundsordning reviderad 2019, Samordningsförbundet i Kalmar län. 
7. Mall för förbundsordning, Samordningsförbundet i Kalmar län. 
 
Protokollsutdrag till: Samordningsförbundet i Kalmar län 
  Samordningsförbundet i Kalmar län, medlemmar 
  Regionstab kansli 
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§ 80  Ärendenummer RS 2023/510 

Inriktningsbeslut - Utökning av MR-kamera vid 
Västerviks sjukhus 

Beslut 
Regionfullmäktige ger regiondirektören i uppdrag att fortsätta processen och 
genomföra program och projektering för tillbyggnad av radiologiska 
kliniken, hus 21 inom fastigheten Läkaren 9 i Västervik, enligt redovisat 
underlag. 

Bakgrund 
En fortsatt utökning av MR-kapaciteten i länet är nödvändig då efterfrågan 
är stor och köer finns vid alla sjukhus. I syfte att kunna erbjuda medborgare 
MR-undersökningar inom relevant tid föreslås en utbyggnad för en 3-
Teslakamera i hus 21. Västervik har i flera år haft behov av ytterligare en 
kamera och enheten har personella resurser att bemanna ytterligare en. 
Förslaget innefattar en ombyggnad av lokaler i hus 21 tillsammans med en 
tillbyggnad för MR-kameraundersökningsrum och manöverrum. 
Tillbyggnaden uppförs i två plan, där nedersta planet är delvis under mark. 
Med en stomme av betong säkerställs de höga kraven avseende laster och ger 
samtidigt ett skydd mot elektromagnetiska fält. MR-kamerorna placeras på 
ett förstärkt betongbjälklag som anpassas efter typ av MR-kamera. MR-delen 
består av en ombyggd del och en tillbyggnad. 
Flödet för patienter och personal kan i stort tillgodoses via etablerade 
kommunikationsvägar och trapphus. I de ombyggda delarna av hus 21 
placeras omklädningsrum, förberedelserum och väntrum tillsammans med 
teknikrum och andra stödfunktioner. 
I förslaget placeras MR-kameran på markplan med flödet av patienter i 
kulvertplan i närheten av rehabiliteringens inneliggande patienter. Detta är 
konstruktionsmässigt fördelaktigt med den tunga utrustningen i markplan. 
Teknikplan placeras ovan kameran och nytt konferensrum i entréplan vid 
kafeterian. Träningskök för strokepatienter flyttas till annat rum inom 
enheten för Samrehabilitering. 
Förslaget är att betraktas som en kortsiktig lösning med sikt på 10–15 år. I 
förlängningen innefattar den nybyggnation som lokalstrategiplanen föreslår 
framtida behov av MR-kameror inom nya lokaler för radiologisk klinik. 
Mål och syfte 
En utökning av MR-kapaciteten förväntas ge regionens medborgare MR-
undersökning inom adekvat tid utifrån angelägenhet samt underlätta 
rekrytering av personal. 
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Ekonomi 
I 2023 års prisnivå beräknas byggproduktion till 20,6 Mkr och 
verksamhetsutrustning till 1,5 Mkr. Kapitaltjänstkostnader beräknas till 1,1 
Mkr/år. Årliga driftskostnadsförändringar tas fram till genomförandebeslut. 
Löpvärde 
Byggbranschens konjunktur, regional löneutveckling och ökad 
personalrörlighet enligt ett snitt av LPIK de senaste 5 åren (2018–2022) på 
3,2 procent ligger som grund för årlig uppräkning avseende 
byggproduktionskostnad och verksamhetsutrustning. 
--- 
Regionstyrelsen lämnade § 121 den 2 juni 2023 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
”Regionfullmäktige ger regiondirektören i uppdrag att fortsätta processen 
och genomföra program och projektering för tillbyggnad av radiologiska 
kliniken, hus 21 inom fastigheten Läkaren 9 i Västervik, enligt redovisat 
underlag.” 

Överläggningar 
Maud Ärlebrant (KD) föreslår att regionfullmäktige ska besluta enligt 
regionstyrelsens förslag. 
--- 
Efter avslutade överläggningar beslutar regionfullmäktige enligt Maud 
Ärlebrants (KD) förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionfullmäktige § den 2 juni 2023. 
2. Tjänsteskrivelse daterad den 12 april 2023. 
3. Underlag - Inriktningsbeslut MR Västerviks sjukhus, daterat 12 april 

2023. 
4. Kvarteret Läkaren 9, Västerviks sjukhus, hus 21 – Förslag om- och 

tillbyggnad för MR-kamera, ALT.1, daterat 29 mars 2023. 
 
Protokollsutdrag till: Regiondirektör 
  Förvaltningschef, regionservice 
  Fastighetschef 
  Sjukhuschef, Västerviks sjukhus 
  Regionstab ekonomi 
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§ 81  Ärendenummer RS 2023/511 

Inriktningsbeslut - Ombyggnad för interventionsrum 
Radiologiska kliniken, hus 11 Västerviks sjukhus 

Beslut 
Regionfullmäktige ger regiondirektören i uppdrag att fortsätta processen och 
genomföra program och projektering för ombyggnad för interventionsrum 
Radiologiska kliniken, hus 11 inom fastigheten Läkaren 9 i Västervik, enligt 
redovisat underlag. 

Bakgrund 
Interventionssalar är huvudsakligen placerade på radiologisk avdelning. På 
interventionssal används kateterteknik för invasiva ingrepp tillsammans med 
röntgenteknik för åtkomst till patientens kärlsystem i diagnostiskt eller 
terapeutiskt syfte. Ingreppen ska kunna ändras till öppen kirurgi vid 
komplikationer. Sövning ska kunna utföras och det ska finnas installationer 
för anestesi med medicinska gaser och utsug samt plats för narkosapparat 
och personal. Utanför salen behövs stödfunktioner med plats för preoperativ 
handtvätt, röntgenförkläden, förråd av sterilt och höggradigt rent material 
och akututrustning, precis som för en operationssal. 
Den befintliga utrustningen för periferangio faller för åldersstrecket januari 
2024 och då upphör garanti på reservdelar. En upphandling av röntgen-
utrustning är genomförd och har skett länsövergripande i samarbete med 
radiologiska kliniken vid länssjukhuset. 
Förslaget innebär att periferangiolab moderniseras och renoveras i samband 
med utbyte av radiologisk utrustning. Ny sluss för preoperativ handtvätt 
byggs och slussfunktionen förbättras både i personal- och patientsluss med 
ny dörrautomatik och styrning. Ny operationsventilation för att förebygga 
luftburen smitta installeras i taket och utförs i enlighet med 
rekommendationer för den här typen av kirurgi. 
Ny belysning anpassas utifrån den nya utrustningen. Rummet får nya ytskikt, 
operationslampor samt medicinska försörjningsenheter för anestesi-
utrustning. Sterilförrådet byggs om för att optimera lagringsmöjligheten.  
Ombyggnation och utbyte av utrustning innebär en tillfällig stängning av 
verksamheten. En del av undersökningar och operationer som normalt utförs 
på rummet kan utföras på andra röntgenrum och/eller på operationsrum inom 
sjukhuset. Som backup kommer länssjukhusets periferangiolab ha driftsatts 
och ambitionen är att kunna fördela patienter inom regionen. 
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Mål och syfte 
Ombyggnation för ny utrustning och installation av operationsventilation för 
infektionskänslig kirurgi säkerställer hög kvalitet och tillgänglighet för 
perifera angiografiundersökningar och interventioner. 

Ekonomi 
I 2023 års prisnivå beräknas byggproduktion till 11,9 Mkr och 
verksamhetsutrustning till 2,8 Mkr. Kapitaltjänstkostnader beräknas till 0,9 
Mkr/år. Årliga driftskostnadsförändringar tas fram till genomförandebeslut. 
Löpvärde 
Byggbranschens konjunktur, regional löneutveckling och ökad 
personalrörlighet enligt ett snitt av LPIK de senaste 5 åren (2018–2022) 
ligger som grund för årlig uppräkning avseende byggproduktionskostnad och 
verksamhetsutrustning. 
--- 
Regionstyrelsen lämnade § 122 den 2 juni 2023 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
”Regionfullmäktige ger regiondirektören i uppdrag att fortsätta processen 
och genomföra program och projektering för ombyggnad för 
interventionsrum Radiologiska kliniken, hus 11 inom fastigheten Läkaren 9 i 
Västervik, enligt redovisat underlag.” 

Överläggningar 
Joachim Starck (C) föreslår att regionfullmäktige ska besluta enligt 
regionstyrelsens förslag. 
--- 
Efter avslutade överläggningar beslutar enligt Joachim Starcks (C) förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § den 2 juni 2023. 
2. Underlag – Inriktningsbeslut hybridperiferangio VSH, daterat den 22 

mars 2023. 
3. Västerviks sjukhus, hus 11, plan 4 – Förslag ombyggnad hybridlab, 

daterat den 22 mars 2023. 
 
Protokollsutdrag till: Regiondirektör 
  Förvaltningschef, regionservice 
  Fastighetschef 
  Sjukhuschef, Västerviks sjukhus 
  Regionstab ekonomi 
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§ 82  Ärendenummer RS 2020/947 

Inriktningsbeslut – Nybyggnation för länsgemensamt 
arkiv och regionövergripande serverhall Kalmar 

Beslut 
Regionfullmäktige ger regiondirektören i uppdrag att fortsätta processen och 
genomföra program- och projektering för nybyggnad av lokaler för 
länsgemensamt arkiv och regionövergripande serverhall inom kvarteret 
Kungsljuset 3 i Kalmar, enligt redovisat underlag. 
Regiondirektören får i uppdrag att besluta om tidpunkt för genomförande av 
etapp 2. 

Bakgrund 
Att samlokalisera regionövergripande serverhall och länsgemensamt 
regionarkivs lokaler i en gemensam nybyggnad beskrevs i inriktningsbeslutet 
som fattades av regionfullmäktige år 2020. Samverkansmöjligheter med 
andra kommuner och organisationer kring dessa verksamheter har tidigare 
utretts, men inte bedömts som genomförbara. 
Fördjupad förstudie och programarbete har genomförts under 2022–2023. En 
säkerhetsskyddsanalys ger krav på hantering enligt sekretess och stärker 
inriktningen att kritisk verksamhet bör utföras i egenägda lokaler. 
Ekonomiska, tidsmässiga och logistiska verksamhetsvinster med en 
gemensam byggnad har ytterligare stärkts under programarbetet. 
Regelverk gällande krav på utförandet har tydliggjorts och beaktats under 
programarbetet vilket har fördyrat förslaget. Sammantaget innebär dessa 
förbättringar en högre kostnadsberäkning avseende byggkostnad och ett nytt 
underlag för inriktningsbeslut. Angelägenhetsgraden för robustheten 
avseende IT serverhall styr att genomförandetiden är kritisk och medför att 
ett genomförandebeslut behöver fattas samtidigt. 
Hela byggnaden upphandlas i en entreprenad och byggs i en etapp. 
Inflyttning i byggnaden kommer att ske i två etapper. Angelägenhetsgraden 
för IT är hög och därav prioriteras inflyttning av denna verksamhet i etapp 1. 
Tidpunkten för etapp 2 beslutas i ett senare skede då utrustning och 
flyttprocedur för arkivet är resursmässigt och kostnadsmässigt omfattande. 
Verkställighetsbeslut för etapp 2 fattas av regiondirektören. 
Utrustningskostnaderna har genomlysts och innebär en minskning av 35 Mkr 
för IT-förvaltningens kostnader. 
Nya funktionella och anpassade lokaler ska tillgodoses i en gemensam 
byggnad för länsgemensamt regionarkiv och lokaler för IT-förvaltningen. 
Den nya byggnaden, hus 47, byggs i utkanten av sjukhusområdet. 
Verksamheterna i hus 47 har ingen fysisk koppling till sjukhuset i övrigt utan 
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lokaliseras på en säker plats inom kvarteret Kungsljuset 3 på grund av sitt 
innehåll och sin funktion. Denna placering uppfyller kravet på redundant 
geoseparation av den nya serverhallen samt möjliggör också god 
tillgänglighet för transporter till arkivet. Placeringen påverkar inte sjukhusets 
framtida utveckling och utbyggnad av vårdverksamhet. 
Regionarkivets lokaler är orienterade tillsammans med en administrativ del 
och en arkivdepå. Arkivdepån utrustas med ett mobilt kompakt hyllsystem 
som inkluderar ett integrerat entresolplan. Serverhallen med dess funktioner 
är i sin helhet med tillhörande teknik placerad i byggnaden. 
Verksamheterna har höga krav på fysiskt skydd och säkerhet. Ny säkrare 
lösning gällande elförsörjning och ett redundant släckningssystem medför 
ökad robusthet i byggnaden. Uppförandet är säkrat genom en certifierad 
konstruktion på serverhall enligt svensk och europeisk standard för datarum 
(SS EN 1047–2). 

Mål och syfte 
• Uppföra ett länsgemensamt regionarkiv för att erhålla en ökad 

säkerhet och effektivitet i arkiv- och journalhanteringen, samordna 
kompetens och underlätta forskning. 

• Bygga lokaler i enlighet med riksarkivets regelverk. 

• Dimensionera arkivdepån för att täcka det aktuella och framtida 
behovet av arkivklassade handlingar och vävnadsprover. 

• Bygga lokaler som ökar robustheten och tillgängligheten för 
regionens IT-infrastruktur och säkerställa möjligheten att leverera 
100 procent tillgänglig IT-infrastruktur till regionens 
kärnverksamheter. 

Ekonomi 
Total byggproduktionskostnad beräknas till 174,8 Mkr i etapp 1 och etapp 2 
för färdigställande av brandskyddet i arkivet till 11,0 Mkr. 
Verksamhetsutrustning för etapp 1 beräknas till 22,0 Mkr för IT-
verksamheten. Verksamhetsutrustning för etapp 2 beräknas till 46,0 Mkr för 
regionarkivet. I denna kostnad ingår inflyttning och driftsättning. 
Kapitaltjänstkostnader beräknas till 10,6 Mkr/år för etapp 1 och 5,4 Mkr/år 
för etapp 2. 
Driftkostnader beräknas öka med 3,0 Mkr årligen varav 2,95 Mkr för 
regionfastigheter för etapp 1 och 50 tkr för lokalvård för etapp 2. IT-
förvaltningens driftkostnader är oförändrade. Båda förvaltningarna kommer 
att behöva tillskjutande medel för personalkostnader i samband med 
planering och flytt. 
Löpvärde 
Byggbranschens konjunktur, regional löneutveckling och ökad 
personalrörlighet ligger som grund för uppräkning med ett snitt av LPIK 
senaste fem åren (2018–2022) på 3,2 procent för etapp 1 avseende 
byggproduktionskostnad och verksamhetsutrustning.  
Uppräkning för etapp 2 grundas på samma princip när verkställighetsbeslut 
har fattats. 

28Comfact Signature Referensnummer: 1640082



Region Kalmar län 
Datum 
2023-06-02 

 
 

 

 

--- 
Regionstyrelsen lämnade § 123 den 2 juni 2023 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
”Regionfullmäktige ger regiondirektören i uppdrag att fortsätta processen 
och genomföra program- och projektering för nybyggnad av lokaler för 
länsgemensamt arkiv och regionövergripande serverhall inom kvarteret 
Kungsljuset 3 i Kalmar, enligt redovisat underlag. 
Regiondirektören får i uppdrag att besluta om tidpunkt för genomförande av 
etapp 2.” 
--- 
Efter avslutade överläggningar beslutar regionfullmäktige enligt 
regionstyrelsens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § den 2 juni 2023. 
2. Tjänsteskrivelse daterad den 22 maj 2023. 
3. Underlag för inriktnings- och genomförandebeslut, daterad den 22 

maj 2023. 
 
Protokollsutdrag till: Regiondirektör 
  Förvaltningschef, regionservice 
  Fastighetschef 
  IT-direktör 
  Regionstab ekonomi 
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§ 83  Ärendenummer RS 2023/828 

Svar på interpellation - Det måste till nya lösningar för 
att korta de långa väntetiderna till 1177, ställd av Malin 
Sjölander (M) 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Malin Sjölander (M) har ställt följande interpellation till Mattias Adolfson 
(S), regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård: 
”En av de vanligaste frågor vi som förtroendevalda får är – varför tar det så 
lång tid att komma fram på 1177? Och frågan är helt berättigad. 
När man blir sjuk ska man kunna få kontakt med sjukvården inom rimlig tid. 
De flesta i Kalmar län har nog ringt 1177 för att få en bra väg in i 
sjukvården. Och de flesta är förmodligen väldigt nöjda med bemötandet och 
hjälpen de får av sjuksköterskorna. Men tyvärr är det första som möter 
invånarna utdragna väntetider på telefon innan de får svar - en frustration 
många kan intyga om. 
Under flera år har det diskuterats vilka insatser som ska till för att få en 
bättre tillgänglighet, och i maj 2022 beslutade regionstyrelsen om en 
handlingsplan som skulle korta väntetiderna. Men dessvärre går inte 
utvecklingen åt rätt håll. 
Under april i år låg medelväntetiden på 29 minuter (jämfört med 26 minuter 
2022) och andelen samtal som besvarades inom stipulerade nio minuter 
landade på två procent. I mars var medelväntetiden 28 minuter (19 minuter 
år 2022) och sex procent av samtalen besvarades inom nio minuter. För 
några år sedan var det politiska målet att 95 procent av samtalen skulle 
besvaras inom nio minuter, nu är den målsiffran sänkt till 50 procent. Ändå 
nås den inte. Samtidigt finns det regioner där ambitionen är att samtalen ska 
besvaras inom tre minuter. För att nå ett sådant mål skulle vår region ha en 
lång väg att gå. 
Det verkar helt enkelt vara så att den handlingsplan som antogs inte har gett 
önskade resultat och att vi på politisk nivå nu måste börja diskutera fler och 
andra lösningar. 
Om inte detta görs så kommer patienter som inte får svar i tid på 1177 söka 
vård någon annanstans, på akuten eller på någon av de stora nätläkarbolagen. 
Detta ger effekter som bland annat ökat tryck i slutenvården och på 
vårdcentralerna, samt att ersättningarna till nätläkarna ökar. 
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Med anledning av ovanstående vill jag fråga Mattias Adolfson (S): 

• Anser du att handlingsplanen från förra året lyckats? 

• Vilka mer åtgärder bör regionen vidta för att få ner väntetiderna? 

• Vilka målvärden vill du som ansvarigt regionråd sträva efter? 

• Var vill regionmajoriteten vara resultatmässigt om ytterligare ett år?” 

Interpellationssvar 
Mattias Adolfon (S) har överlämnat interpellationen till Emmy Ahlstedt (C), 
regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård, som lämnar följande svar: 
”Malin Sjölander har i en interpellation ställt fyra frågor kopplade till 
väntetiderna på 1177. Inledningsvis vill jag säga att jag delar den frustration 
som interpellanten har över att väntetiderna är långa och att måluppfyllelsen 
är låg. 

”Anser du att handlingsplanen från förra året lyckats?” 
Handlingsplanen innehåller åtgärder som adresserar helheten kring den 
sjukvårdsrådgivning som Region Kalmar län bedriver och är mer än enbart 
1177 på telefon. Flertalet av de åtgärder som finns i handlingsplanen har 
genomförts och varit lyckade. Det är nu viktigt att fortsätta arbeta vidare 
med de åtgärder i handlingsplanen där mer arbete återstår. 
De åtgärder som genomförts på enheten 1177 på telefon har varit och 
fortsätter vara viktiga insatser för att hålla väntetiderna nere. En stor del av 
de åtgärder som genomförts internt på 1177 på telefon har inneburit att man 
har kortare handläggningstider per samtal och kan hantera fler samtal per 
dag/månad och år. 
1177 på telefon har alltså frigjort tid för att hantera fler samtal. De samtal 
som man nu hanterar är mer renodlad sjukvårdsrådgivning och i flertalet av 
telefonsamtalen behöver 1177 på telefon ringa vidare till andra delar av 
hälso- och sjukvården. Med frigjord tid kan man göra det i större 
utsträckning vilket leder till att patienten får sina hälsorelaterade frågor 
besvarade vid ett samtal. Att ringa vidare till andra enheter för att ge en bra 
service till de som ringer sjukvårdsrådgivningen tar tid. En åtgärd i 
handlingsplanen som återstår att göra bättre är att telefontillgängligheten till 
övriga delar av vården måste förbättras vilket på sikt ger än mer renodlad 
sjukvårdsrådgivning. 
En åtgärd, inom ramen för handlingsplanen, som genomförts är att de samtal 
där patienter ringer för frågor av administrativ karaktär nu direkt 
vidarekopplas till Region Kalmar läns kundtjänst. Det är ca 60 samtal per 
vecka som får svar direkt. De samtalen finns inte med i väntetiden men har 
inneburit en bättre service för de patienter som tänkt att 1177 skulle kunna 
svara på deras frågor, således en lyckad åtgärd i handlingsplanen. 
Har handlingsplanen lyckats? I flera olika delar så vill jag ändå påstå att den 
har gjort det tyvärr har det dock inte gett önskad effekt på väntetiderna, 
bland annat på grund av att andelen samtal ökat. 

”Vilka mer åtgärder bör regionen vidta för att få ner väntetiderna?” 
Frågan om medelväntetider för samtal till 1177 på telefon är komplex och 
behöver ses i ett nationellt sammanhang. Region Kalmar läns 
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medelväntetider för samtal till 1177 på telefon följer de nationella 
väntetiderna. Det vill säga när medelväntetiderna stiger i landet så stiger 
också medelväntetiderna i Region Kalmar län. De samverkande regionerna 
arbetar för att hitta lösningar gemensamt för att förbättra tillgängligheten, ett 
exempel på åtgärd är en större möjlighet att kunna svara på våra regionala 
samtal innan de nationella samverkande samtalen kommer in i den regionala 
kön. Det skulle öka tillgänglighet då den lokala kännedomen gör att samtalen 
kan bli mer effektivare. Inera utreder därför vilka utvecklingsmöjligheter till 
samverkan för att förbättra regionernas tillgänglighet som finns och kommer 
redovisa dessa sen 31/5. Därefter behöver vi och de övriga samverkande 
regionerna ta ställning till vilka åtgärder som behövs. Utöver detta så kan jag 
också tänka mig att titta på ett Call back-system likt det som finns inom 
primärvården. Utmaningen med detta är att vi då behöver få med oss övriga 
regioner på den idén. 

”Vilka målvärden vill du som ansvarigt regionråd sträva efter?” 
Målvärden beslutar regionfullmäktige om i regionplanen så det återstår att se 
vilka målvärden som slås fast för framtiden. Det övergripande målet ska 
dock vara att det ska vara enkelt att komma i kontakt med den enhet inom 
Region Kalmar läns sjukvårdsrådgivning som invånaren har behov av inom 
rimlig tid, vara nöjda med bemötandet och de råd som ges. Specifika 
målvärden i form av procentenheter får vi återkomma till i regionplanen. I nu 
gällande regionplan är de satta till att 50 % av samtalen ska besvaras inom 9 
minuter och det är de målen vi jobbar efter. 

”Var vill regionmajoriteten vara resultatmässigt om ytterligare ett år?” 
Vi vill att det ska ha närmat sig målsättningarna genom fortsatta 
gemensamma insatser inom Region Kalmar län och nationell samverkan.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Det måste till nya lösningar för att korta de långa 

väntetiderna till 1177, ställd av Malin Sjölander (M). 
2. Interpellationssvar från Emmy Ahlstedt (C). 

 
Protokollsutdrag till: Malin Sjölander (M) 
  Emmy Ahlstedt (C) 
 

32Comfact Signature Referensnummer: 1640082



 

 
 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  

Datum 
2023-06-02 

 
 

 
Regionfullmäktige 
 

 
 

 
 

 

§ 84  Ärendenummer RS 2023/784 

Svar på interpellation - En ABC om klimakterievård, 
ställd av Margreth Johansson (KD) 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Margreth Johansson (KD) har ställt följande interpellation till Emmy 
Ahlstedt (C), regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård: 
”I Läkartidningen den 2 maj kan man läsa en artikel skriven av två läkare 
specialiserade inom kvinnohälsa om hur klimakterievården i Sverige är 
eftersatt och att kunskapen inte är uppdaterad. Det orsakar att flera kvinnor 
lider i onödan och att deras livskvalitet påverkas negativt. Det är inte endast 
äldre kvinnor som drabbas utan också kvinnor som efter sitt sista barn inte 
hittar balans i sina hormoner. PMS:en blir mer uttalad och det är mycket 
stress och press i livet. 
Vården skulle bli bättre med mer vidareutbildning kring kvinnohälsa inom 
primärvård och gynekologisk öppenvård. Just nu är vården inte jämställd. 
Läkarna efterlyser en ”ABC om klimakterievård” och skriver själva en 
artikel byggd på Svensk förening för obstetrik och gynekologis (SFOG) råd 
samt Läkemedelsverkets rekommendationer. En sådan uppdaterad 
vetenskaplig information om klimakteriet borde gå nå ut till alla kvinnor från 
35 år, enligt en intervju med den ena läkaren. Skälet är att det är mycket 
lättare att hantera symtom om man vet varför de inträffar. 
Utifrån den motion från Kristdemokraterna – ”Bättre stöd före och efter 
klimakteriet” – som behandlades för ett år sedan här i regionfullmäktige 
diskuterades frågan. Kristdemokraterna upplevde att vi fick ett positivt 
gensvar från regionrådet Emmy Ahlstedt om att det är en viktig fråga. 
Med anledning av ovanstående undrar jag: 

• Hur ser du på möjligheten att regionen arbetar fram en ABC om 
klimakterievård samt information som kan gå ut till alla kvinnor från 
35 år? 

• Hur ofta genomförs vidareutbildning i kvinnohälsa inom 
primärvården och inom den gynekologiska öppenvården? 

• Vilka åtgärder för bättre stöd före och efter klimakteriet har Region 
Kalmar län vidtagit sedan vår motion behandlades i juni 2022?” 
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Interpellationssvar 
Emmy Ahlstedt (C) lämnar följande svar på interpellationen: 
” Margreth Johansson har i en interpellation till mig ställt tre frågor 
angående klimakterievården i Region Kalmar län. Bakgrunden till 
interpellationen är en artikel som publicerats i Läkartidningen den 2 maj. 
Artikeln menar att klimakterievården i Sverige är eftersatt och att 
kunskaperna inte är uppdaterade. 
Svar på de specifika frågorna ges nedan men sammanfattningsvis kan jag 
säga att detta är en mycket viktig fråga för mig. Det görs flera goda insatser i 
Region Kalmar, inte minst sådana som börjar för en tydligare vårdkedja och 
ett bättre omhändertagande framåt. Att ständigt jobba för en mer jämställd 
vård där vi fokuserar på kvinnors hälsa är ett viktigt utvecklingsområde, ett 
område som har mitt fulla fokus. 

”Hur ser du på möjligheten att regionen arbetar fram en ABC om 
klimakterievård samt information som kan gå ut till alla kvinnor från 35 år?” 
Region Kalmar län behöver se över lokal information på 1177 och vi 
behöver tydliggöra vart kvinnor ska vända sig vid olika symtom. Jag tycker 
dock att det är viktigt att arbeta för att 1177 nationellt har bra och tydlig 
information, i stället för att utarbeta ett eget material som ska hållas 
uppdaterat och aktuellt. 
Ett arbete som pågår och som kommer att förbättra informationen till oss 
kvinnor om vår hälsa genom hela livet, där klimakteriet ingår, är kopplat till 
Folkhälsomyndighetens nationella strategi för sexuell och reproduktiv hälsa 
och rättigheter. Områdena som är i fokus handlar bland annat om att 
säkerställa kompetens hos berörda yrkesgrupper, säkra rätten till kunskap 
och information samt att skapa jämlik och tillgänglig vård, stöd och 
behandling. I den sydöstra sjukvårdsregionen har vi bildat en arbetsgrupp 
som ska arbeta fram en gemensam regional handlingsplan som ska 
konkretisera aktiviteter och åtgärder som behöver vidtas. Ett arbete kommer 
också att ske parallellt på det lokala planet som jag kommer att följa med 
stort intresse. 
Även SKR har tagit fram en rapport om sexuell och reproduktiv hälsa genom 
livet. I rapporten betonas vikten av ett nationellt arbete för att se över vilken 
information till kvinnor som bör utvecklas och spridas från nationella 
myndigheter. 

”Hur ofta genomförs vidareutbildning i kvinnohälsa inom primärvården och 
inom den gynekologiska öppenvården?” 
Kvinnoklinikerna har haft och planerar att ha vidareutbildning för 
primärvården. Läkartillgängligheten har fått styra takten och omfattningen. 
Det finns en pågående planering för utbildningsinsatser. 
Att stärka kunskapen kring klimakteriet är mycket viktigt och sedan tidigare 
sker flera satsningar för att göra detta. ST-läkare i allmänmedicin genomför 
också vidareutbildning på kvinnoklinikerna under sin utbildningstid. 
Gällande den gynekologiska öppenvården kopplad till kvinnoklinikerna så 
sker omfattande utbildningsinsatser kontinuerligt. 
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”Vilka åtgärder för bättre stöd före och efter klimakteriet har Region Kalmar 
län vidtagit sedan vår motion behandlades i juni 2022?” 
Sedan nämnda motion behandlades i juni 2022 så har bland annat följande 
hänt: 

• På Borgholms hälsocentral samarbetar läkarna med Mödrahälsovården 
(MHV). Om läkare bedömer att en patient med klimakteriebesvär 
behöver hormonspiral så är MHV behjälpliga. 

• Ny vårdrutin på Kvinnokliniken i Kalmar finns publicerad under våren 
2023. 

• Den 25 maj disputerade en läkare på kvinnokliniken i Kalmar om 
klimakteriet. Hennes forskning handlar om användningen av hormonella 
preventivmedel och hormonbehandling under klimakteriet, ”menopausal 
hormone therapy” (MHT). Regionen har betalat del av hennes lön för att 
möjliggöra forskningen. Hon kommer även att fortsätta forska kring 
klimakteriet på delar av sin tjänst. 

• Det förekommer annan forskning av en läkare som inom kort kommer att 
påbörja en tjänst på kvinnokliniken i Kalmar. 

• Arbete/dialog pågår mellan Kvinnoklinikerna och primärvården om 
”första linjens gynekologi” där klimakteriebehandling bland annat är ett 
område som primärvården med fördel kan sköta.” 

Handlingar 
1. Interpellation - En ABC om klimakterievård, ställd av Margreth 

Johansson (KD). 
2. Interpellationssvar från Emmy Ahlstedt (C). 

 
Protokollsutdrag till: Margreth Johansson (KD) 
  Emmy Ahlstedt (C) 
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§ 85  Ärendenummer RS 2023/835 

Svar på interpellation - Vill regionen ha biogas som 
fordonsbränsle eller förbjuda förbränningsmotorer, 
ställd av Erik Arvidsson (SD) 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Erik Arvidsson (SD) har ställt följande interpellation till Angelica 
Katsanidou (S), ordförande i regionstyrelsen: 
”Enligt en debattartikel i Barometern den 29 april vill majoriteten värna om 
biogas som fordonsbränsle men samtidigt har dessa partier i EU röstat för att 
förbjuda förbränningsmotorer. Denna dubbla ståndpunkt väcker frågor och 
oro kring vad konsekvenserna kan bli. 
Hur prioriterar majoriteten regionens kärnverksamheter gentemot förbud mot 
förbränningsmotorer, eller biogas när det gäller användningen av regionala 
skattemedel? Vi anser att det är viktigt att få klarhet i vilka prioriteringar 
som görs och vilka konsekvenser det har för regionens ekonomi och 
miljöstrategier. 
Vi vill även betona att det är nödvändigt att balansera miljö- och 
hållbarhetsmål med ekonomiska faktorer. En utvärdering av kostnader och 
konsekvenser krävs för att kunna fatta välgrundade beslut och se till att 
skattemedel används på ett sätt som främjar både vår ekonomi och miljö. 
Sverigedemokraterna ser fram emot en tydlig förklaring av 
regionmajoritetens prioriteringar. 
Frågeställningar: 

• Hur förklarar majoriteten sin avsikt att främja biogas som 
fordonsbränsle samtidigt som era partier röstade för att förbjuda 
förbränningsmotorer? 

• Hur beräknas kostnaderna och rapporteras konsekvenserna för 
regionala miljö- och hållbarhetsmål och hur prioriteras dessa i 
förhållande till regionens kärnverksamheter?” 

Interpellationssvar 
Angelica Katsanidou (S) har överlämnat interpellation till Karin Helmersson 
(C), regionråd med ansvar för regional utveckling, kultur, bildning och 
kollektivtrafik, som lämnar följande svar: 
”Erik Arvidsson har i en interpellation ställt frågor som berör Region Kalmar 
läns syn på biogas. Det är uppenbart i Eriks interpellation att han inte ser 
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biogasen som ett bra framtida fordonsbränsle och jag kan redan där 
konstatera att vi skiljer oss åt i den frågan. Kalmar län har under många år 
varit ett föregångs-län när det gäller biogasen och det är något som jag är 
stolt över. 
Biogasen är ett fossilfritt drivmedel med låga utsläpp av koldioxid och som 
skulle kunna göra Sverige näst intill självförsörjande på drivmedel och 
därmed göra oss oberoende av import av fossila drivmedel från totalitära 
stater som t.ex. Ryssland. Biogasen erbjuder också en stor 
utvecklingsmöjlighet för inte minst de gröna näringarna i länet och 
restprodukten (biogödsel) som blir vid produktionen är även den positiv då 
den med fördel kan ersätta t.ex. konstgödsel. 
Ska Sverige klara de uppsatta miljömålen så måste vi ta oss bort från fossila 
drivmedel och där är biogasen ett ypperligt alternativ. Tyvärr har nu 
skattebefrielsen på biogas tagits bort och det är något jag beklagar och det är 
något som drabbar både enskilda personer, företag och Region Kalmar. Jag 
kan dock konstatera att regeringen där Eriks egna parti ingår i 
regeringsunderlaget inte agerat för att rädda den svenska skattebefrielsen, i 
stället så lägger man förslag på att vi ska öka användningen av fossila 
drivmedel med konsekvensen att Sverige inte kommer att nå miljömålen. 
Den gröna omställningen är ett av de områden som vi i SCV-majoriteten 
prioriterar, det är vi skyldiga att ta ansvar för, för våra kommande 
generationers skull. I dag drivs många av de fordon som finns i regionens 
verksamhet av just biogas. När det gäller kollektivtrafiken så är en ny 
upphandling göras för kommande år och det är min absoluta uppfattning att 
dessa fordon även framöver i största möjliga mån bör drivas av biogas. 
Vi tar ansvar för vår verksamhet och för att vi ska kunna bidra till att Sverige 
ska klara de uppsatta miljömålen och bidra till en minskning av 
koldioxidutsläpp. Det gör vi på flera olika sätt där användandet av fossilfria 
drivmedel är ett av dem.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Vill regionen ha biogas som fordonsbränsle eller 

förbjuda förbränningsmotorer, ställd av Erik Arvidsson (SD). 
2. Interpellationssvar från Karin Helmersson (C). 

 
Protokollsutdrag till: Erik Arvidsson (SD) 
  Karin Helmersson (C) 
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§ 86  Ärendenummer RS 2023/736 

Tillfälliga kampanjpriser för Kalmar länstrafik 2023 

Beslut 
Regionfullmäktige godkänner att Kalmar länstrafik genomför föreslagna 
marknadsinsatser med tillfälliga prissänkningar. 
Ekonomiska konsekvenser hanteras inom ramen för kollektivtrafiknämndens 
budget. 

Bakgrund 
Under coronapandemin uppmanades resenärer och allmänhet att undvika 
resa med kollektivtrafiken, detta ledde till kraftigt minskat resande med 
Kalmar länstrafik. Under pandemin minskade kollektivtrafikens 
marknadsandel av det motoriserade resandet i länet med hälften och resandet 
minskade med cirka 40 procent. Under pandemin skapade restriktioner och 
rekommendationer från myndigheter nya beteenden och vanor bland 
invånare och besökare i Kalmar län. 
När coronarestriktionerna avskaffades i början på april 2022 behövde 
Kalmar länstrafik agera för att locka tillbaka resenärer och öka 
kollektivtrafikens marknadsandel. Därför planerades och genomfördes en 
rabattkampanj med en prissänkning på 30 procent på alla biljetter under 30 
dagar. Det konstaterades att ett erbjudande i kombination med en längre 
kampanjperiod var av betydelse för att samtliga invånare skulle ges 
möjlighet att ta del av erbjudandet. Omfattningen av kampanjen gjorde på så 
sätt att både existerande resenärer, tidigare resenärer och nya resenärer fick 
samma möjlighet att nyttja erbjudandet. 
Analys av rabattkampanjen visar att biljettförsäljningen ökade markant, 
försäljningen i april 2022 återgick till liknande nivåer som år 2019. Framför 
allt var det försäljning av periodbiljetter som ökade mest under 
kampanjperioden. Det förväntades att biljettförsäljningen skulle minska de 
närmaste månaderna efter kampanjperioden, något som dock inte inträffade i 
någon större omfattning. Sedan kampanjperioden har kollektivtrafikens 
marknadsandel utvecklats positivt, andra halvåret år 2022 var 
marknadsandelen på samma nivå som år 2019. 
Rabattkampanjen gav, förutom en ökad biljettförsäljning och ökat resande, 
en generellt positiv inställning till Kalmar länstrafik från resenärer och 
invånare i Kalmar län. Nöjdhetssiffrorna för länstrafik har sedan april månad 
ökat successivt i takt med att fler resenärer hittat tillbaka till 
kollektivtrafiken. 
Sammanfattningsvis kan det konstateras att rabattkampanjen bidragit till fler 
resenärer, ökad marknadsandel, fler nöjda kunder och ökad biljettförsäljning 
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för Kalmar länstrafik. Med anledning av de positiva effekterna önskar 
Kalmar länstrafik genomföra liknande erbjudande med, tillfälliga 
prissänkningar under år 2023. 
Föreslagna tillfälliga prissänkningar år 2023: 

• Tillfällig prissänkning på samtliga periodbiljetter vid ett tillfälle 
under höst/vintern 2023 under en kortare period. Prissänkningen ska 
gälla i samtliga försäljningskanaler. 

• Tillfällig prissänkningen riktade till företagskunder som registrerar 
sig på Kalmar länstrafiks företagsportal. Den tillfälliga 
prissänkningen är tänkt som ett extra incitament under en begränsad 
period för att öka antalet tjänsteresor som genomförs med Kalmar 
länstrafik. 

--- 
Regionstyrelsen lämnade § 124 den 2 juni 2023 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
”Regionfullmäktige godkänner att Kalmar länstrafik genomför föreslagna 
marknadsinsatser med tillfälliga prissänkningar. 
Ekonomiska konsekvenser hanteras inom ramen för kollektivtrafiknämndens 
budget.” 

Överläggning 
1. Peter Vretlund (S) förslår att regionfullmäktige ska besluta enligt 

regionstyrelsens förslag. 
2. Lillemor Marcus Jonsson (SD) föreslår att följande ändring ska göras i 

regionstyrelsens förslag: 
”att ändra första punktsatsen i de föreslagna prissänkningarna till att 
börja gälla snarast möjligt”.  

--- 
Ordförande frågar om regionfullmäktige beslutar enligt Peter Vretlunds (S) 
eller Lillemor Marcus Jonssons (SD) förslag. Han finner att 
regionfullmäktige beslutar enligt Peter Vretlunds (S) förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § den 2 juni 2023. 
2. Protokollsutdrag från kollektivtrafiknämnden § 57 den 16 maj 2023. 
3. Tjänsteskrivelse daterad den 17 april 2023. 

 
Protokollsutdrag till: Kollektivtrafiknämnden 
  Trafikdirektör 
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§ 87  Ärendenummer RS 2022/750 

Revidering av Regler och bestämmelser för 
förtroendevaldas arvoden med mera för 
mandatperioden 2023–2026 

Beslut 
Regionfullmäktige godkänner revidering av Regler och bestämmelser för 
förtroendevaldas arvoden med mera för mandatperioden 2023–2026, att 
börja gälla från och med den 2 juni 2023, med den ändringen att sista stycket 
i förslaget till bestämmelser byts ut till: 
”Ersättning för förlorad arbetsinkomst betalas för de budgeterade antal 
gruppmöten som varje parti har eller sammanträden där formell kallelse 
utfärdats av Region Kalmar län, för resor till och från möten och för 
behövlig dygnsvila omedelbart före och efter möten. Ersättning betalas inte 
för tid till inläsning av handlingar eller för kurser och konferenser.” 

Bakgrund 
Enligt 4 kap. 12 § kommunallagen har förtroendevalda rätt till skälig 
ersättning för de arbetsinkomster och ekonomiska förmåner som de förlorar 
när de fullgör sina uppdrag. 
Av nuvarande Regler och bestämmelser för förtroendevaldas arvoden med 
mera för mandatperioden 2023–2026 framkommer följande under rubriken 
Ersättning för förlorad arbetsförtjänst: 
”Ersättning för förlorad arbetsinkomst enligt 4 kap 12 § kommunallagen 
(1991:900) utgår - i den mån inkomstbortfallet kan påvisas genom styrkt 
löneavdrag - med det belopp som löneavdraget överstiger dagarvodet. 
Den som inte kan styrka inkomstbortfallet erhåller i stället som ersättning för 
förlorad arbetsinkomst mellanskillnaden mellan den högsta sjukpenning som 
förtroendemannen är berättigad till enligt lagen om allmän försäkring och 
dagarvodet.” 
Mot bakgrund av principen om lika arvode för lika uppdrag som framgår av 
kommunallagen finns behov av att justera nu gällande bestämmelser vad 
gäller nivå på ersättning för förlorad arbetsförtjänst. Arvoden får inte 
inkludera förlorad arbetsinkomst. Vidare behöver förtydligas när förlorad 
arbetsinkomst kan utgå. 
Av kommunallagen framgår det att fullmäktige beslutar om riktlinjer för 
ersättningen. Förtroendevalda har rätt till skälig ersättning för de 
arbetsinkomster och ekonomiska förmåner de förlorar när de fullgör sina 
uppdrag. Rätten till ersättning gäller främst sammanträden men även andra 
förrättningar som genomförs på nämndens uppdrag. 
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Mot bakgrund av ovanstående föreslås följande att ersätta de ovan beskrivna 
styckena om förlorad arbetsförtjänst i Regler och bestämmelser för 
förtroendevaldas arvoden med mera för mandatperioden 2023–2026 under 
ny rubrik Ersättning för förlorad arbetsinkomst med mera: 
”Ersättning för förlorad arbetsinkomst regleras i 4 kap 12 § kommunallagen 
(1991:900). Förtroendevald har rätt till ersättning för faktisk och styrkt 
förlorad arbetsinkomst som uppkommer när de fullgör sina politiska 
uppdrag. Den förtroendevalde ska med intyg styrka inkomstförlusten. För 
egen företagare ska årsinkomsten utgöra underlag för beräkning av förlorad 
arbetsförtjänst. Om förlorad arbetsinkomst inte kan styrkas enligt ovan 
betalas ersättning enligt schablonberäknat belopp: SGI/1980 = 
ersättning/timme. 
Ersättningen för förlorad arbetsinkomst får utgå med högst 8 timmar per dag. 
Det högsta belopp som kan utgå per timma är motsvarande timarvodet vid 
sammanträdet (det vill säga dagarvode/8). Ersättning för förlorad 
arbetsinkomst utgår inte till förtroendevald med uppdrag som omfattar 40 % 
av heltid eller mer. 
Ersättning för förlorad arbetsinkomst betalas för faktisk sammanträdes- eller 
förrättningstid, för resor till och från möten och för behövlig dygnsvila 
omedelbart före och efter möten. Ersättning betalas inte för tid till inläsning 
av handlingar eller för kurser och konferenser.” 
--- 
Regionstyrelsen lämnade § 116 den 16 maj 2023 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
”Regionfullmäktige godkänner revidering av Regler och bestämmelser för 
förtroendevaldas arvoden med mera för mandatperioden 2023–2026, att 
börja gälla från och med den 2 juni 2023”. 

Överläggning 
Lena Granath (V) föreslår, med instämmande av Martin Kirchberg (SD) och 
Malin Sjölander (M), att sista stycket i regionstyrelsens förslag till 
reviderade bestämmelser ändras till: 
”Ersättning för förlorad arbetsinkomst betalas för de budgeterade antal 
gruppmöten som varje parti har eller sammanträden där formell kallelse 
utfärdats av Region Kalmar län, för resor till och från möten och för 
behövlig dygnsvila omedelbart före och efter möten. Ersättning betalas inte 
för tid till inläsning av handlingar eller för kurser och konferenser.” 
--- 
Efter avslutade överläggningar beslutar regionfullmäktige enligt 
regionstyrelsens förslag, med Lena Granaths (V) ändring. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 116 den 16 maj 2023. 
2. Tjänsteskrivelse daterad den 27 mars 2023. 

 
Protokollsutdrag till: Kanslidirektör 
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§ 88  Ärendenummer RS 2023/716 

Entledigande av ersättare i regionfullmäktige 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Felix Brundin (S) från uppdraget som ersättare 
i regionfullmäktige. 
Beslutet överlämnas till Länsstyrelsen i Kalmar län med begäran om ny 
sammanräkning. 

Bakgrund 
Felix Brundin (S) har inkommit med avsägelse från uppdraget som ersättare 
i regionfullmäktige. 
Regionfullmäktiges presidium föreslår att regionfullmäktige entledigar Felix 
Brundin (S) från uppdraget. Beslutet överlämnas till Länsstyrelsen i Kalmar 
län med begäran om ny sammanräkning. 
--- 
Efter avslutade överläggningar beslutar regionfullmäktige enligt presidiets 
förslag. 

Handlingar 
Avsägelse från Felix Brundin (S). 
 
Protokollsutdrag till: Länsstyrelsen i Kalmar län 
  Felix Brundin (S) 
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§ 89  Ärendenummer RS 2023/356 

Val av nämndemän till Kammarrätten i Jönköping för 
perioden 2024–2027 

Beslut 
Regionfullmäktige utser följande nämndemän till Kammarrätten i Jönköping 
för perioden 1 januari 2024 – 31 december 2027: 

• Krister Örnfjäder 

• Iwona Nasimi 

• Cajsa Björck Holmkvist 

• Alice Saksenvik 

• Roger Strandbergh 

• Tyra Olsson Graaf 

• Lise-Lott Jonhede 

Bakgrund 
Kammarrätten i Jönköping har inkommit med en begäran att Region Kalmar 
län ska utse 7 nämndemän för perioden den 1 januari 2024 till och med den 
31 december 2024. 
Regionfullmäktiges valberedning föreslog § 21 den 1 juni 2023 
regionfullmäktige att utse följande nämndemän till Kammarrätten i 
Jönköping: 

• Krister Örnfjäder 

• Iwona Nasimi 

• Cajsa Björck Holmkvist 

• Alice Saksenvik 

• Roger Strandbergh 

• Tyra Olsson Graaf 

• Lise-Lott Jonhede 
--- 
Efter avslutade överläggningar beslutar regionfullmäktige enligt 
valberedningens förslag. 
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Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionfullmäktiges valberedning § 21 den 1 

juni 2023. 
2. Begäran från Kammarrätten i Jönköping. 

 
Protokollsutdrag till: Kammarrätten i Jönköping 
  Utsedda nämndemän 
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§ 90  Ärendenummer RS 2023/856 

Val av ersättare i kollektivtrafiknämnden 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Daniel Braw (KD) från uppdraget som 
ersättare till kollektivtrafiknämnden. 
Chatrine Pålsson Ahlgren (KD) utses till ny ersättare för perioden 2 juni 
2023 – 31 december 2026. 

Bakgrund 
Daniel Braw (KD) har avsagt sig uppdraget som ersättare i 
kollektivtrafiknämnden. 
Regionfullmäktiges valberedning föreslog § 22 den 1 juni 2023 
regionfullmäktige att entlediga Daniel Braw (KD) från uppdraget samt utse 
Chatrine Pålsson Ahlgren (KD) till ny ersättare för perioden 2 juni 2023 – 31 
december 2026. 
--- 
Efter avslutade överläggningar beslutar regionfullmäktige enligt 
valberedningens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionfullmäktiges valberedning § 22 den 1 

juni 2023. 
2. Avsägelse från Daniel Braw (KD) daterad 30 maj 2023. 

 
Protokollsutdrag till: Daniel Braw (KD) 
  Chatrine Pålsson Ahlgren (KD) 
  Sekreterare, kollektivtrafiknämnden 
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§ 91  Ärendenummer RS 2023/834 

Svar på interpellation - Hur påverkar yrkesdirektivet 
från EU behovet av sjuksköterskor och handledare, 
ställd av Claus Zaar (SD) 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Claus Zaar (SD) har ställt följande interpellation till Angelica Katsanidou 
(S), ordförande i regionstyrelsen: 
”Inom kort måste studenter som ska bli legitimerade sjuksköterskor få mer 
tid med klinisk utbildning. Ändringen beror på direktivet för 
yrkeskvalifikation, som beslutats av EU. Regionen påverkas direkt när det 
krävs fler sjuksköterskor och fler handledare för att klara ökad tidsram för 
klinisk utbildning. 
Det är oroande att flexibla metoder kring handledning ännu inte utvärderats. 
Vi vill också att regionen analyserar ett extra lyft med resurser för 
sjuksköterskor som är handledare. 
Ett urval av VFU-studenter i Sverige konstaterar att handledare inom flera 
områden inte uppfyller studenternas förväntningar. Det rapporterades bl.a. 
att studenterna har multihandledare i större omfattning än önskvärda en till 
två handledare. 
I Sverigedemokraternas budget satsar vi på en individuell handledarpeng, 
som kan öka utbildningens trygghet för alla parter. Det är tragiskt att många 
studenter avbryter sin utbildning eller inte lyckas ta examen i tid. 
Vid rekrytering måste även yngre intresserade få tydlig kunskap om vad 
universitetet i verkligheten förväntar sig av studenten. I informationen ska 
det tydligt framgå att intresse för matematik och naturvetenskap är en 
förutsättning för yrket. Studenter får inte ha brister i svenska språket eller 
dålig läsförståelse så att patientsäkerheten riskerar att påverkas. 
Med anledning av ovanstående vill Sverigedemokraterna ställa följande 
frågor: 

• Finns det en övergripande konsekvensanalys om hur 
vårdkompetensdirektivet påverkar regionens verksamheter och 
behovet av legitimerade sjuksköterskor? 

• Har regionen följt upp och analyserat studenters upplevelse av VFU 
och handledare? 
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• Vad gör S-V-C för att unga dels ska få tydlig kunskap om 
studiekarriären och dels uppnå att fler kompetenta studenter ska söka 
och antas samt fullfölja sin examen till legitimerad sjuksköterska?” 

Interpellationssvar 
Angelica Katsanidou (S) har överlämnat interpellationen till Lena Granath 
(V), regionråd med ansvar för personalfrågor, som lämnar följande svar: 
”Interpellationen berör huvudsakligen de konsekvenser som EU:s direktiv 
nummer 55 från 2013 (2013/55/EU) får efter den svenska statens nya 
tolkning av dess bestämmelser. De konstaterar att Sveriges 
sjuksköterskeutbildningar inte helt uppfyller direktivets krav på andelen 
verksamhetsförlagd utbildning (VFU). Den nya tolkningen menar inte att 
utbildningarna behöver förlängas, men att andel VFU behöver öka. 
SCV-majoriteten anser att en kvalitativ VFU och handledning är en 
förutsättning för att ge studenterna bästa möjliga förutsättningar att klara sin 
utbildning och komma ut i verksamheterna som nyexaminerade kompetenta 
sjuksköterskor. Utvärdering och kvalitetsutveckling av regionens VFU och 
handledning sker kontinuerligt och i samråd med Linnéuniversitetet. 
Det går inte i nuläget att säga vad och om det krävs fler sjuksköterskor och 
fler handledare för att klara den ökade tidsramen. Regionen har än så länge 
för lite underlag än för att veta hur ökningen kommer påverka oss. Dialog 
med Linnéuniversitetet förs självklart. Dialogen berör hur direktivet ska/kan 
tolkas och hur utbildningens kursplan kan justeras för att svara upp till 
kraven på andel VFU med hänsyn till regionernas möjlighet att ta emot 
studenterna i verksamheterna. 
Antal timmar och olika modeller för hur studenterna kan vara i 
verksamheterna beräknas och även andel tid för VFU-förberedande moment 
kan komma att räknas in i den totala tidsökningen. Även stöttande insatser 
från universitetet ses över för att eventuellt kunna öka stöd till 
verksamheterna. Utifrån det har vi ännu inget konkret underlag för att göra 
en konsekvensanalys. 
Studenter som varit inom regionens verksamheter erbjuds fylla i 
utvärderingar såväl från regionens sida som från universitetets sida. 
Utvärderingen från regionens sida berör olika områden som upplevelse av 
sin VFU, förhandsinformation, introduktion, handledaren, kollegor, 
huvudhandledaren, klinisk adjunkt och handledningsmodell. Resultaten 
ligger till grund för förbättringar där behov finns för att VFU och 
handledning ska vara kvalitativa. Utifrån regionens utvärderingar 
framkommer inte att studenternas förväntningar på handledarskapet inte 
uppfylls. Inte heller förekommer fler än två handledare/student mer än i 
enstaka undantagsfall (exempelvis vid sjukdom). 
Handledarrollen är viktig och förtjänar sin uppmärksamhet. Den ligger i 
regionens intresse och ambition att utveckla rollen och utrymme för rollen 
utifrån behov. När det kommer till själva VFU-ersättningen går den till 
verksamheterna och inte till enskild individ. Det är ett medvetet val då flera 
personer är inblandade i att tillse att studenten får bra handledning och 
praktik. Det är viktigt att verksamheten tillsammans gynnar 
studentmottagandet och handledarskapet på enheterna.” 
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Handlingar 
1. Interpellation - Hur påverkar yrkesdirektivet från EU behovet av 

sjuksköterskor och handledare, ställd av Claus Zaar (SD). 
2. Interpellationssvar från Lena Granath (V). 

 
Protokollsutdrag till: Claus Zaar (SD) 
  Lena Granath (V) 
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§ 92  Ärendenummer RS 2023/836 

Svar på interpellation - Havsbaserad vindkraft, ställd av 
Robin Hanzl (M) 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Robin Hanzl (M) har ställt följande interpellation till Karin Helmersson (C), 
regionråd med ansvar för regional utveckling, kultur, bildning och 
kollektivtrafik: 
”I samband med revideringen av den regionala utvecklingsplanen slogs det 
fast att vindkraft är ett av de områden som regionmajoriteten har beskrivit 
som en framgångsfaktor för utvecklingen av Kalmar län. Produktion av el 
med hjälp av kärnkraft omnämns inte förutom när det gäller hantering av 
utbränt kärnbränsle. I planen beskrivs också att havbaserad vindkraft är ett 
område som ses som särskilt viktigt. Men det omnämns inte vilket ansvar 
som tas för den påverkan som industriområden för vindkraft har på miljön 
genom etablering, drift och eventuell avveckling. Ej heller omnämns 
riskerna med en produktion av el med vindkraft, vilka uppstår i all industri 
vid oförutsedda händelser och/eller haverier. 
Etablering av stora industriområden för vindkraft medför, vid landbasering, 
att stora skogsarealer avskogas. En avskogning leder till att biotoper 
förändras och därmed också den artrikedom som finns i dess nuvarande 
skogsområde. För industriområden till havs förändras miljön i och med 
etableringen. När ett industriområde för vindkraft etableras måste ett utökat 
ledningsnät också etableras vilket i sin tur medför förändringar i miljön. 
Stora miljövärden riskerar att förloras för lång tid, vilket drabbar framtida 
generationer om en ogenomtänkt utbyggnad av vindkraft sker. Kostnaderna 
för att återställa förstörda miljöer är stora och det är svårt att få tillbaka dessa 
om än omöjligt när vindkraftverken tjänat ut. En uppgift som skjuts på 
kommande generationer att hantera. 
Under en tid har det varit känt att ett företag har planer på att etablera ett 
industriområde för havsbaserad vindkraft i Kalmarsund. Området ska enligt 
företagets plan vara lokaliserat till ett område i norra Kalmarsund mellan 
Simpevarpshalvön på fastlandet och Byxelkrok på Öland, samt sträcka sig 
ned från Kråkelund (fastlandet) till Blå Jungfrun. 
Området där denna industri är tänkt att etableras utgörs av känslig skärgård 
med ett rikt fågelliv och vatten rikt på olika fiskarter. I området finner många 
människor rekreation genom att idka friluftsliv på olika sätt.  Ett friluftsliv 
vilket förvägras kommande generationer. Runt det tänkta området finns 
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många företag vilka baserar sin inkomst just på att det finns en skärgård som 
är orörd. Inte minst företag som säljer upplevelser i form av skärgårdsnära 
boenden med mera. Utöver detta finns det en blomstrande turistnäring på 
norra Öland vilken lever mer eller mindre på den fria horisonten. 
Med anledning av ovanstående vill jag fråga Karin Helmersson (C) 

• Vilket ansvar tar regionmajoriteten mot kommande generationer, 
vilka förvägras att ta del av en fri horisont och oförstörd skärgård 
med en ostörd marinmiljö eller orörd natur i Kalmarsund? 

• Vilket ansvar tar regionmajoriteten för de företag som inte längre har 
kvar sin största tillgång till inkomst; en orörd natur? 

• Vilket ansvar tar regionmajoriteten för att nya kraftledningar kan dras 
genom regionen, för att möjliggöra en utveckling av vindkraften, 
utan att markägare förlorar rätten till sin näring genom servitutsrätter 
på kraftledningar? 

• Hur ställer sig regionmajoriteten till att omvärdera den skrivning som 
idag finns runt vindkraft, och etableringar av dessa industriområden, 
för att den ska ta större ansvar för kommande generationer?” 

Interpellationssvar 
Karin Helmersson (C) lämnar följande svar på interpellation: 
”Robin Hanzl har i en interpellation till mig ställt frågor om Region Kalmars 
inställning till vindkraft och även frågor om olika ansvarsfrågor. 
Innan jag går in på de specifika frågor som Robin ställer i sin interpellation 
så vill jag först ge en övergripande bild över regionens arbete när det gäller 
energifrågorna. Behovet av att Sverige behöver öka sin energiproduktion 
torde vara oomtvistat. Enligt fler utredningar som gjorts på nationell nivå så 
behöver Sverige fördubbla sin elproduktion inom 15–20 år, inte minst 
kommer behovet att vara stort i södra Sverige. Att öka elproduktionen och 
framför allt inte ha en elproduktion som är beroende av utländska bränslen är 
en ytterst viktig förutsättning både för våra medborgare och vårt näringsliv. 
Detta är något som även EU-kommissionen slagit fast att EU behöver öka 
andelen vindkraft för att göra Europa oberoende av ryska fossila bränslen. 
För att klara omställningen till ett mer elektrifierat samhälle så behöver vi 
varenda kWh som kan produceras, jag kan konstatera att den snabbaste sättet 
att öka effekten är att investera i vindkraft. Men för att vara tydlig, alla 
kraftslag kommer att behövas och därför är det djupt olyckligt att flera 
partier (inklusive Robins parti) ställer kraftslag mot varandra, det kommer 
inte att varken öka effekten eller sänka kostnaderna för vanliga människor 
och företag. 

”Vilket ansvar tar regionmajoriteten mot kommande generationer, vilka 
förvägras att ta del av en fri horisont och oförstörd skärgård med en ostörd 
marinmiljö eller orörd natur i Kalmarsund?” 
Alla etableringar oavsett om det är vindkraft, kärnkraft, bostadsområden 
eller någon annan typ av etablering har en påverkan på närmiljön, det går 
tyvärr inte att komma ifrån. Varje etablering prövas därför enligt olika 
lagstiftningar (beroende på typ av etablering) där olika samhällsintressen 
vägs mot varandra, detta gäller naturligtvis också vindkraften som ska 
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uppfylla de uppsatta villkoren. Sedan är det som Robin mycket väl är 
medveten om kommunerna och inte regionen som har planmonopolet och 
som ansvarar för den fysiska planeringen. Region Kalmar är inte 
tillståndsgivande myndighet. 

”Vilket ansvar tar regionmajoriteten för de företag som inte längre har kvar 
sin största tillgång till inkomst; en orörd natur?” 
Att skapa möjligheter för länets näringsliv att utvecklas är en prioriterad 
fråga för oss i SCV-majoriteten. Det arbetet handlar också om att bidra till 
ett klimat där olika intressen ska kunna samordnas och utvecklas. Ökad 
energiproduktion skapar också möjligheter till utveckling för länets 
näringsliv. Region Kalmar är inte tillståndsgivande myndighet. 

”Vilket ansvar tar regionmajoriteten för att nya kraftledningar kan dras 
genom regionen, för att möjliggöra en utveckling av vindkraften, utan att 
markägare förlorar rätten till sin näring genom servitutsrätter på 
kraftledningar?” 
Oavsett om en ökning av den svenska energiproduktionen sker med vind-, 
vatten-, sol- eller kärnkraft så kommer det att behöva dras nya ledningar. 
Region Kalmar län är inte tillståndsgivande myndighet för dessa och vill 
Robin påverka att ledningsdragningens dras med marksnål teknik och att 
intrångsersättningarna ska öka så får han vända sig till den nationella nivån. 

”Hur ställer sig regionmajoriteten till att omvärdera den skrivning som idag 
finns runt vindkraft, och etableringar av dessa industriområden, för att den 
ska ta större ansvar för kommande generationer?” 
All energiproduktion påverkar kommande generationer bland annat i form av 
utsläpp av växthusgaser (sett till hela livscykeln), i form av påverkan på den 
visuella närmiljön samt ansvaret för att ta hand om restprodukter när 
energiproduktionen är avslutad. Samtidigt så är den gröna omställningen, 
och att vi lyckas med den, det största ansvaret vi kan ta för framtida 
generationer. 
Vi har inte idag för avsikt att ändra några skrivningar gällande vindkraften 
utan vi vill se en utvecklad energiproduktion i Kalmar län och där ser vi 
vindkraften som den både snabbaste och billigast vägen att gå. Men återigen 
så upprepar jag mig, Region Kalmar län är inte tillståndsgivande myndighet 
för etableringar av energiproduktion och vi kan således bara bedriva ett 
påverkansarbete.” 

Handlingar 
1. Interpellation - - Havsbaserad vindkraft, ställd av Robin Hanzl (M). 
2. Interpellationssvar från Karin Helmersson (C). 

 
Protokollsutdrag till: Robin Hanzl (M) 
  Karin Helmersson (C) 
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§ 93  Ärendenummer RS 2023/804 

Svar på interpellation - Även hälsocentraler utanför 
länets större tätorter ska bemannas med fast anställda 
specialister inom allmänmedicin, ställd av Anni Juhl 
Nielsen (SD) 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Anni Juhl Nielsen (SD) har ställt följande interpellation till Mattias Adolfson 
(S), regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård: 
”Primärvården kommer tillsammans med kommunernas HS enheter att få en 
nyckelroll när vården ska ställas om till nära vård. Sverige kommer att 
behöva flera specialister i allmänmedicin och Socialstyrelsen har nu i linje 
med detta satt målet att det ska finnas en heltidsarbetande distriktsläkare per 
1100 invånare. 
Bemanningen på regionens hälsocentraler ser väldigt varierande ut. Till 
länets lite större tätorter har det generellt varit lättare att rekrytera 
specialister inom allmänmedicin. Situationen ser däremot helt annorlunda ut 
i mindre tätorter och i mera glesbefolkade delar av länet. Här råder det stor 
brist på allmänläkare och läkarbemanningen på hälsocentralerna sköts till 
stor del av inhyrd personal. Det är en dyr och otillfredsställande lösning som 
även innebär att tillgången till primärvård, som bygger på kontinuitet, 
relationer och läkarens kännedom om sin patient, blir ojämlik för länets 
invånare. 
Mer behöver således göras för att tillförsäkra en god och jämlik primärvård 
för alla som bor i Kalmar län. 
Med anledning av ovanstående vill vi Sverigedemokrater ställa följande 
fråga: 

• Vilka åtgärder tar regionen till för att säkerställa att även 
hälsocentraler utanför länets större tätorter bemannas med fast 
anställda specialister inom allmänmedicin?” 

Interpellationssvar 
Mattias Adolfson (S) har överlämnat interpellationen till Emmy Ahlstedt 
(C), regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård, som lämnar följande svar: 
”Anni Juhl Nielsen tar i sin interpellation upp att primärvården tillsammans 
med kommunerna kommer få en nyckelroll i omställningen mot nära vård. 
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Anni lyfter också att bemanningen på länets hälsocentraler är varierande och 
att det saknas fasta läkare på flera tjänster. 
Jag håller fullt och fast med om att det är viktigt att vi arbetar aktivt för att 
öka bemanningen på våra hälsocentraler och därigenom kontinuiteten. 
Tillgången på läkare varierar på länets hälsocentraler. Det finns variation 
såväl i våra tre större tätorter liksom det finns variation bland 
hälsocentralerna i mindre tätorter. Den största utmaningen med att bemanna 
hälsocentraler med fast anställda läkare finns främst i den nordvästra delen 
av länet. 

”Vilka åtgärder tar regionen till för att säkerställa att även hälsocentraler 
utanför länets större tätorter bemannas med fast anställda specialister inom 
allmänmedicin?” 
Region Kalmar län arbetar med olika ekonomiska incitament för att få fler 
läkare att ta anställning i glesbygd. Primärvårdsförvaltningen har modeller 
där läkare från bättre bemannade centraler regelbundet erbjuds att tjänstgöra 
på hälsocentraler i glesbygd. De arbetar också med flexibla lösningar där 
läkare delvis kan arbeta på distans om de inte bor på orten. 
Parallellt med åtgärder för att bemanna hälsocentraler i glesbygd är det 
viktigt att arbetet med att bygga underifrån med BT och ST-läkare fortsätter. 
Det har visat sig mest framgångsrikt att arbeta på det sättet. Genom att 
fortsätta arbeta med att ha många ST-läkare inom allmänmedicin kommer 
successivt fler läkare bli kunna anställas även på orter med lägre 
bemanningsnivå. 
För att säkerställa att det kan finnas många ST-läkare inom allmänmedicin 
finansieras dessa fullt ut på samtliga enheter verksamma inom Hälsoval. Det 
möjliggör att alla läkare som vill och uppfyller kompetenskrav för en ST-
tjänst i allmänmedicin kan göra den inom primärvården i Region Kalmar län. 
ST-läkare inom allmänmedicin är till skillnad från ST-läkare i andra 
vårdförvaltningar således fullt finansierade från central nivå och under de 
senaste åren har alla ST-läkare inom allmänmedicin när de når målen för 
specialist i allmänmedicin erbjudits anställning som specialistläkare. Inom 
de fem närmsta åren förväntas 51 ST-läkare bli klara specialister i 
allmänmedicin.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Även hälsocentraler utanför länets större tätorter ska 

bemannas med fast anställda specialister inom allmänmedicin, ställd 
av Anni Juhl Nielsen (SD). 

2. Interpellationssvar från Emmy Ahlstedt (C). 
 
Protokollsutdrag till: Anni Juhl Nielsen (SD) 
  Emmy Ahlstedt (C) 
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§ 94  Ärendenummer RS 2023/830 

Svar på interpellation - Kulturinkubator i regionen, 
ställd av Daniel Lindvall (M) 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Daniel Lindvall (M) har ställt följande interpellation till Karin Helmersson 
(C), regionråd med ansvar för regional utveckling, kultur, bildning och 
kollektivtrafik: 
”Mörbylånga kommun och numera även Borgholms kommun har som 
strategi att utveckla kulturen på Öland genom en kulturinkubator som drivs 
via Capellagården och Ölands folkhögskola. 
Kulturinkubatorn tar hänsyn till att det är svårt för de flesta att leva på 
kulturföretaget enbart. De flesta kulturarbetare är idag kombinatörer. Den 
typiske deltagaren i kulturinkubatorn är en företagare inom den kulturella 
sektorn, som avsätter en dag i veckan för att utveckla sitt företag. Detta är 
viktigt för kulturen men det är även en viktig näringslivsfråga. 
Genom Kulturinkubatorn möts olika företagare som jobbar med kultur för att 
gå en utbildning under ett år. Alla som gått denna utbildning erbjuds även 
därefter att delta på kulturella möten som inte sällan utvecklas till olika slags 
samarbeten. 
Politiken pratar ofta om olika sätt och vägar för att lyfta fram kulturen i 
länet. Ett gott exempel på detta är att de som är med i Ölands kulturinkubator 
får hjälp samt en god möjlighet att utveckla sitt kulturföretag. 
Då det finns intresse från fastlandet att delta i någon form av 
kulturinkubator, kommer nu en öppnas i min hemkommun Nybro, på 
Pukeberg, samt en vid Virserums konsthall. Med kulturinkubatorer på 
fastlandet kan än fler spännande kulturella möten kunna ske och det skulle 
även kunna vara intressant att låta de olika kulturinkubatorerna samverka 
kring kursernas innehåll samt utväxling mellan deltagare. 
Ölands etablerade kulturinkubator och de kommande i Pukeberg och 
Virserum visar på ett växande intresse och behov av kulturinkubatorer för att 
utveckla den kulturella näringen i Kalmar län. Regionen har en viktig roll att 
spela i detta. Ännu saknas inkubatorer på flera håll i länet, däribland i flera 
av de större orterna. 
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Med anledning av ovanstående undrar jag:  
- vilka är majoritetens ambitioner för att bidra till att skapa 

mötesplatser där kulturutövare kan utveckla sin verksamhet som 
företag? 

- givet det växande intresset, var kan kommande kulturinkubatorer 
tänkas lokaliseras i länet? 

- hur ser majoriteten på Regionens roll i att stötta fler av länets 
kulturutövare till att stå på egna ben och leva av sin verksamhet?” 

Interpellationssvar 
Karin Helmersson (C) har överlämnat interpellationen till Malin Anell (S), 
regionråd med ansvar för regional utveckling, kultur, bildning och 
kollektivtrafik, som lämnar följande svar: 
”Kulturen ska växa och utvecklas i Kalmar län, därför uppskattas det att 
Daniel Lindvall lyfter kulturen och en intressant fråga för just kulturarbetares 
möjligheter att verka i länet. 

Vilka är majoritetens ambitioner för att bidra till att skapa mötesplatser där 
kulturutövare kan utveckla sin verksamhet som företag? 
Capellagårdens kulturinkubator Kreativa Öland har i uppdrag från Region 
Kalmar län att bedriva tillfällig kulturinkubatorsverksamhet i Pukeberg, 
Nybro och gör detta i samverkan med regionens hemslöjdskonsulenter och 
Ateljéhus Pukeberg. I Virserum genomförs det på och i samverkan med den 
regionala kulturverksamheten Virserums konsthall. Regionen står för 
finansieringen och Kreativa Öland för kunskap, planering och 
genomförande. Under 2022 genomfördes en kulturinkubator på Gamleby 
Folkhögskola, samma koncept som nu där Region Kalmar län stod för 
finansieringen och Kreativa Öland planerade och genomförde 
inkubatorsprogrammet. 

Givet det växande intresset, var kan kommande kulturinkubatorer tänkas 
lokaliseras i länet? 
Region Kalmar län ska vara öppen att fortsätt utveckla konceptet i länet 
utifrån organisationernas och kommunernas förutsättningar och vilja. Det 
finns handlingsplan för kulturella och kreativa branscher 2023–2024, 
tidigare fanns strategi för kulturella och kreativa näringar för perioden 2021–
2022. Handlingsplan för kommande period kommer att kopplas till dialoger, 
samråd och eventuella nationella insatser. 

Hur ser majoriteten på Regionens roll i att stötta fler av länets kulturutövare 
till att stå på egna ben och leva av sin verksamhet? 
Regionala utvecklingsnämnden förstärkte området kulturella och kreativa 
branscher, tidigare kallat kulturella och kreativa näringar, 2021 med en 
miljon kronor i årligt anslag. Av dessa går 600 000 kr till Länsmusikens 
verksamhet Talentcoach för att arbeta med unga musikaliska talanger för att 
skapa professionella musiker. Övriga medel har gått till att finansiera 
satsningen med kulturinkubatorn, arvodering av kulturskaparsamråd samt 
eventuella insatser inom beredningsgruppen kulturella och kreativa 
branscher inom Regionsamverkan Sydsverige. 
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Det finns ett kulturskaparsamråd som regionens tjänstepersoner 
sammankallar och träffar för att prata om vilka insatser som behövs för att 
stärka kulturskapares villkor i Kalmar län. I samrådet ingår professionella 
kulturskapare. Detta utifrån den samrådsguide som KLYS (Konstnärliga och 
litterära yrkesutövares samarbetsnämnd) tagit fram. Kulturskaparna 
arvoderas också utifrån de rekommendationer KLYS använder sig av. 
Regionen ger extra bidrag till de regionala konstverksamheterna med MU-
avtalet (medverkans- och utställningsavtalet) där regionen betalar ut extra 
bidrag så att verksamheterna ska betala ut de ersättningar som MU-avtalet 
har till kulturskapare som anlitas. När regionen anlitar en kulturskapare 
används det rekommenderade arvoden.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Kulturinkubator i regionen, ställd av Daniel Lindvall 

(M). 
2. Interpellationssvar från Malin Anell (S). 

 
Protokollsutdrag till: Daniel Lindvall (M) 
  Malin Anell (S) 
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§ 95  Ärendenummer RS 2023/833 

Svar på interpellation - Fasta läkare i Gamleby och öka 
samordningen mellan hälsocentralerna i arbetet för 
vård närmare medborgarna, ställd av Bo Karlsson (SD) 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Bo Karlsson (SD) har ställt följande interpellation till Angelica Katsanidou 
(S), ordförande i regionstyrelsen: 
”Gamleby hälsocentral har under lång tid brottats med stora svårigheter att 
stadigvarande få till bemanning med fasta läkare. Det är i regionen generellt 
brist på fast anställda specialister i allmänmedicin och det är på de flesta håll 
långt till Socialstyrelsens mål om 1 100 patienter / specialist i primärvården. 
Vid Gamleby hälsocentral behöver antalet läkare motsvara 4 årsarbetare, 
idag är det motsvarande ca 3 årsarbetare, med en fast läkare, resten 
hyrläkare. Hyrläkarna arbetar ofta bara en vecka i taget och sedan kommer 
nya läkare, låt vara ett samma hyrläkare ofta kommer tillbaka efter ett antal 
veckor, för att åter tjänstgöra mycket kort tid. 
Riskerna för patientsäkerheten med bristande läkarkontinuitet är väl kända, 
liksom den minskade trygghet patienten känner när man inte har sin egen, 
fasta läkare. Vid Gamleby hälsocentral medför också bristen på fasta läkare 
att ytterligare administration måste läggas på journalanteckningarna. 
Samtidigt kräver den ökade fokusen på nära vård både tid och resurser av 
personalen, vilket inte underlättas av den rådande underbemanningen. 
Bristen på fasta läkare har också medfört att det nu är länge sedan man hade 
någon AT-läkare eller ST-läkare vid hälsocentralen, vilket avspeglar en 
problembild på flera håll i regionen. 
Personalen på Gamleby hälsocentral gör trots svårigheterna ett storartat 
arbete. Man försöker också tänka nytt när det gäller rekrytering, inte minst 
använda många olika kanaler och framhålla det attraktiva med att bo i norra 
Tjust. Då Gamleby hälsocentral i oktober planerar att flytta in i nybyggda 
lokaler i omedelbar anslutning till det likaledes nya äldreboendet är det 
relevant att ställa följande frågor: 

• Vad gör du som ordförande i regionstyrelsen för att få till fast 
läkarbemanning motsvarande 4 årsarbetare vid Gamleby 
hälsocentral? 

• Hur agerar du för att öka kapaciteten för AT- och ST-tjänstgöring på 
hälsocentralerna i Region Kalmar län och för att få fler att efter AT 
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och erhållen läkarlegitimationen arbeta i primärvården i Region 
Kalmar län? 

• Vad gör du för att förbättra förutsättningarna för Gamleby 
hälsocentral att utföra hembesök och för att utveckla samarbetet med 
kommunens hemsjukvård, så att fler ska få fast, kontinuerlig 
läkarkontakt? 

• Vad gör du för att öka förutsättningarna för att hälsocentralerna i 
norra länet ska kunna optimera sin samordning för att utnyttja sina 
läkarresurser på bästa sett, inkluderat samarbetet med hemsjukvården 
och utvecklingen av nära vård?” 

Interpellationssvar 
Angelica Katsanidou (S) har överlämnat interpellationen till Emmy Ahlstedt 
(C), regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård, som lämnar följande svar: 
”Bo Karlsson har i en interpellation ställt fyra frågor som alla berör Gamleby 
hälsocentral och tillgången till fasta läkare. Bo lyfter i sin interpellation 
vikten av läkarkontinuitet. Jag delar fullt och fast den bilden och därför är 
det viktigt att vi aktivt arbetar för att öka kontinuiteten på alla våra 
hälsocentraler. Tillgången på läkare varierar på länets hälsocentraler. Det 
finns variation såväl i våra tre större tätorter liksom det finns variation bland 
hälsocentralerna i mindre tätorter. Den största utmaningen med att bemanna 
hälsocentraler med fast anställda läkare finns främst i den nordvästra delen 
av länet. Frågorna i interpellationen är inte enbart en fråga för Gamleby, där 
läget ser bättre ut framåt. Det är viktigt att utifrån ett helhetsperspektiv 
fortsätta arbeta med kompetensförsörjningen av specialister i allmänmedicin. 
Som Bo Karlsson mycket väl är medveten om är det inte vi politiker som 
anställer personal, inte heller gör vi bedömningar av vilken typ av personal 
som ska finnas på en specifik enhet. Därför blir frågor som ”vad gör du…” 
”Hur agerar du…” osv något märkliga att svara på. Vi från politiken ger 
uppdrag och förutsättningar till verksamheten om vilken typ av verksamhet 
som ska utföras, vi lägger oss inte i rekryteringsprocesser. 

”Vad gör du som ordförande i regionstyrelsen för att få till fast 
läkarbemanning motsvarande 4 årsarbetare vid Gamleby hälsocentral?” 
I dag finns det 2,5 tjänst på hälsocentralen och från och med 1 september så 
kommer det vara 3,5 tjänst. Dessa är fördelade på 3,25 tjänst 
allmänspecialister och 0,25 tjänst med hög kompetens inom geriatrik. Vi 
arbetar ständigt inom regionens verksamheter för att vara en attraktiv 
arbetsgivare och för att locka till oss kompetenta medarbetare. I Gamleby har 
det arbetet gett resultat då ytterligare en fast läkare som sagt kommer på 
plats 1 september. Arbetet med att öka attraktiviteten får dock inte avstanna 
utan måste löpa på med flera olika aktiviteter, några av dem återkommer jag 
till i mitt svar på övriga frågor. 

”Hur agerar du för att öka kapaciteten för AT- och ST-tjänstgöring på 
hälsocentralerna i Region Kalmar län och för att få fler att efter AT och 
erhållen läkarlegitimationen arbeta i primärvården i Region Kalmar län?” 
Från våren 2024 planerar verksamheten i samarbete med studierektorer att 
också ha AT-läkare på primärvårdsplacering i Gamleby. ST-läkare kan 
handledas på Gamleby hälsocentral. ST-läkare finansieras fullt ut på 
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samtliga enheter verksamma inom Hälsoval. Det möjliggör att alla som vill 
och uppfyller kompetenskraven för en ST-tjänst kan göra den inom 
primärvården i Region Kalmar län. 

”Vad gör du för att förbättra förutsättningarna för Gamleby hälsocentral att 
utföra hembesök och för att utveckla samarbetet med kommunens 
hemsjukvård, så att fler ska få fast, kontinuerlig läkarkontakt?” 
Den läkare som har geriatrisk kompetens jobbar idag mot den kommunala 
hemsjukvården och utför hembesök vid behov. Vidare satsar Region Kalmar 
län i Gamleby med en helt nybyggd hälsocentral som är inflyttningsklar till 
hösten. Det möjliggör andra sätt att arbeta och man kommer närmare ett 
äldreboende som uppförs i anslutning till hälsocentralen. 2022 så satsade 
också vi i SCV-majoriteten 30 miljoner kronor i regionplanen för att 
förstärka arbetet med omställningen mot Nära vård. Ett av arbetena som 
utförs inom ramen för den satsningen genomförs i Västerviks kommun. Det 
arbetet adresserar bland annat samarbetet mellan alla hälsocentraler och den 
kommunala hemsjukvården. 

”Vad gör du för att öka förutsättningarna för att hälsocentralerna i norra 
länet ska kunna optimera sin samordning för att utnyttja sina läkarresurser 
på bästa sätt, inkluderat samarbetet med hemsjukvården och utvecklingen 
av nära vård?” 
Ett nytt hälsovalsuppdrag är på väg upp för beslut som är tänkt att stimulera 
arbetet mot Nära vård. Region Kalmar län arbetar med olika ekonomiska 
incitament för att få fler läkare att ta anställning i glesbygd. 
Primärvårdsförvaltningen har modeller där läkare från bättre bemannade 
centraler regelbundet erbjuds att tjänstgöra på hälsocentraler i glesbygd. De 
arbetar också med flexibla lösningar där läkare delvis kan arbeta på distans 
om de inte bor på orten.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Fasta läkare i Gamleby och öka samordningen mellan 

hälsocentralerna i arbetet för vård närmare medborgarna, ställd av Bo 
Karlsson (SD). 

2. Interpellationssvar från Emmy Ahlstedt (C). 
 
Protokollsutdrag till: Bo Karlsson (SD) 
  Emmy Ahlstedt (C) 
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§ 96  Ärendenummer RS 2023/808 

Svar på fråga - Kontaktpolitiker på folkhögskolorna, 
ställd av Carl Dahlin (M) 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på frågan till protokollet. 

Fråga 
Carl Dahlin (M) har ställt följande fråga till Karin Helmersson (C), regionråd 
med ansvar för regional utveckling, kultur, bildning och kollektivtrafik: 
”Förrförra regionfullmäktige behandlades motionen av M och KD kring 
kontaktpolitiker. Den besvarades av majoriteten med att det inte behövdes i 
och med att det finns så många regionråd idag. Vissa av ledamöterna på 
vänstersidan påstod dessutom att det skulle ta alldeles för mycket tid i 
anspråk och att medarbetarna inte skulle ha tid att träffa beslutsfattare någon 
timma per halvår. 
Ironiskt nog så bara dagar efteråt besökte rektorerna på Ölands och 
Vimmerby folkhögskolor folkhögskolestyrelsen och påtalade där behovet 
och avsaknaden av kontaktpolitiker, då dessa funnits i deras verksamheter 
tidigare. Detta har sedermera även bekräftas av skolledningen på Högalids 
folkhögskola. 
Det är beklagligt att avståndet till politiken växer, i och för sig inte bara på 
folkhögskolorna, utan det går att utläsa i medarbetarenkät efter 
medarbetarenkät som täcker hela regionen. Förtroendet för ledning och 
styrning minskar och beslutsfattarna, vi politiker, kommer allt längre från 
verkligheten på ”golvet”. 
I diskussion med de rektorer som funnits med på regionens folkhögskolor då 
kontaktpolitiker fanns, då det till och med enskilda folkhögskolestyrelser per 
skola, påtalar de bristerna av att kommit längre från politiken. De önskar 
återknyta de täta band som funnits tidigare mellan beslutsfattarna och 
skolorna. 
Min fråga till Karin Helmersson (C) är därför: 

- Kan majoriteten tänka sig testa ett pilotprojekt med kontaktpolitiker 
på folkhögskolorna såsom rektorerna där önskar, eller motivera 
varför inte?” 

Svar på fråga 
Karin Helmersson (C) lämnar följande svar på frågan: 
”Carl Dahlin har i en enkel fråga till mig ställt frågan om vi i SCV-
majoriteten kan tänka oss ett pilotprojekt på folkhögskolorna. 
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Frågan om kontaktpolitiker för bland annat folkhögskolorna behandlades för 
en kort tid sedan när en motion från bland andra Carl Dahlin besvarades. 
I motionssvaret så nämndes bland annat att de olika politiska instanserna 
bjuder in verksamheter till sina ordinarie möten för att fördjupa kunskaper, 
ge inblick i verksamheten och följa utvecklingen inom sitt uppgiftsområde. 
Vid sammanträdena ges utrymme för diskussion och för att lyfta specifika 
frågeställningar. De förtroendevalda har möjlighet att själva lyfta önskemål 
till respektive ordförande om vilka verksamheter som kan bjudas in till de 
politiska instanserna. De förtroendevalda har också möjlighet att genomföra 
verksamhetsbesök inom ramen för sina ordinarie uppdrag, vilket också sker 
regelbundet. Det finns också andra möjligheter att möta verksamheterna, 
exempelvis att i samband med gruppmöte träffa representanter för de olika 
verksamheterna. 
Med bakgrund av det som framgick av motionssvaret så är det min 
uppfattning att det finns goda möjligheter för politiken, både majoritet och 
opposition, att på olika sätt ha dialog med folkhögskolorna. Därmed är mitt 
svar på Carl Dahlins fråga att vi i SCV-majoriteten inte är beredda att starta 
ett pilotprojekt med kontaktpolitiker för folkhögskolorna.” 

Handlingar 
1. Fråga - Kontaktpolitiker på folkhögskolorna, ställd av Carl Dahlin 

(M). 
2. Svar från Karin Helmersson (C). 

 
Protokollsutdrag till: Carl Dahlin (M) 
  Karin Helmersson (C) 
 

61Comfact Signature Referensnummer: 1640082



 

 
 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  

Datum 
2023-06-02 

 
 

 
Regionfullmäktige 
 

 
 

 
 

 

§ 97  Ärendenummer RS 2023/809 

Svar på fråga - Skolbio som kulturresa, ställd av Carl 
Dahlin (M) 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på frågan till protokollet. 

Fråga 
Carl Dahlin (M) har ställt följande fråga till Malin Anell (S), regionråd med 
ansvar för regional utveckling, kultur, bildning och kollektivtrafik: 
”I detta nu tas regionens kommande kulturplan fram. I många mötena inför 
framtagandet har kulturresor för skolungdom vållat mycket diskussion. 
Möjligheten för många, inte minst landsbygdsskolor, att resa till utsedda 
”kultur-resemål” är begränsad. Alla skolor har inte ett sådant resmål i sin 
hemkommun utan resan kan ofta bli ganska lång, ibland nästintill omöjlig. 
Resmål som exempelvis Capellagården eller Virserums konsthall har knappt 
inte tagit emot några skolkulturresenärer alls. 
Tyvärr beror det ofta på var eleverna bor i länet, och med det var skolan 
ligger, hur hög frekvensen av nyttjande kulturresor är. De som bor längs 
vältrafikerade järnvägar kan lättare ta sig till bland annat Kalmar slott.  
Därför får betydligt fler av exempelvis Nybros elever möjlighet att åka på 
kulturresa än eleverna på landsbygdsskolorna i Mörbylånga kommun. 
Region Kalmar län främjar skolbio via Filmregion Sydost. Många 
kommuner i länet erbjuder numera skolbio, vilket också blivit populärt. Det 
sker på kortare avstånd från skolan än många av de resmål som erbjuds som 
kulturresa och fler kan delta. Av förklarliga skäl är det dessutom lättare med 
förbindelserna inom en kommun än om man ska färdas över halva länet. 
Min fråga till Malin Anell (S) är därför: 

- Kan majoriteten tänka sig att utöka kulturresorna till att inkludera 
resor till skolbio, så att fler unga kan ta del av kulturutbudet i länet?” 

Svar på fråga 
Malin Anell (S) lämnar följande svar på frågan: 
”Barn och unga i Kalmar län har rätt till en god och tillgänglig kultur i hela 
länet. Carl Dahlin lyfter en viktig fråga om kulturresor som är ytterst aktuell 
i arbetet med nya kulturplanen och revidering av arbetet med kulturresor: 

- Kan majoriteten tänka sig att utöka kulturresorna till att inkludera resor till 
skolbio, så att fler unga kan ta del av kulturutbudet i länet? 
SCV-majoritetens ambition är att bredda utbudet av besöksmål för 
kulturresor. I regionplan 2023–2025 finns uppdraget att modellen för 
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skolornas kulturresor med Kalmar länstrafik ska ses över, detta arbete är 
påbörjat och möten har genomförts mellan tjänstepersoner på Regionala 
utvecklingsförvaltningen och Kalmar länstrafik. Vilka besöksmål som ska 
omfattas är en av delarna som ska ses över. De förslag och idéer som 
framkommit under dialogerna inför framtagandet av regionens kulturplan 
ska beaktas.” 

Handlingar 
1. Fråga - Skolbio som kulturresa, ställd av Carl Dahlin (M). 
2. Svar från Malin Anell (S). 

 
Protokollsutdrag till: Carl Dahlin (M) 
  Malin Anell (S) 
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§ 98  Ärendenummer RS 2023/854 

Svar på fråga - Finns ambulanshelikopter med i 
regionens fastighetsplanering, ställd av Gudrun 
Brunegård (KD) 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på frågan till protokollet. 

Fråga 
Gudrun Brunegård (KD) har ställt följande fråga till Angelica Katsanidou 
(S), ordförande i regionstyrelsen: 
”För några år sedan gjordes en utredning som både redovisade vad som 
krävs och vilka positiva effekter en ambulanshelikopter skulle leda till. I 
utredningen står det: 
”ambulanshelikopterverksamhet kan få ett stort genomslag för vårdgivare 
inte bara i Sydöstra sjukvårdsregionen som helhet, utan även för Region 
Östergötland, Region Jönköping och Region Kalmar län samt fastmer för 
alla de vårdtagare som från tid till annan kan behöva en snabb och 
kvalificerad sjukvårdsinsats inom tänkt upptagsområde” 
Under de senaste åren har Region Kalmar län tagit beslut kring flera stora 
fastighetsinvesteringar. Inte sällan rör det om-, till- och nybyggnationer av 
våra tre sjukhusområden. Det är beslut som kommer påverka vårdutbudet i 
Kalmar län under många år framöver. 
Min fråga är därför: 
- Finns det förberedelser för ambulanshelikopterverksamhet i regionens 
beslutade och planerade fastighetsinvesteringar?” 

Svar på fråga 
Angelica Katsanidou (S) lämnar följande svar på frågan: 
”I samband med framtagandet av lokalstrategiplaner för Kalmar och 
Västerviks sjukhus, vilka har ett tidsperspektiv på 30–50 år, beaktas 
möjligheten till fysisk placering av landningsplatta. Det finns inga sådana 
beslut eller uppdrag att genomföra något sådant.” 

Handlingar 
1. Fråga - Finns ambulanshelikopter med i regionens 

fastighetsplanering, ställd av Gudrun Brunegård (KD). 
2. Svar från Angelica Katsanidou (S). 

 
Protokollsutdrag till: Gudrun Brunegård (KD) 
  Angelica Katsanidou (S) 
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§ 99  Ärendenummer RS 2023/855 

Svar på fråga - När öppnar de palliativa vårdplatserna i 
Västervik, ställd av Chatrine Pålsson Ahlgren (KD) 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på frågan till protokollet. 

Fråga 
Chatrine Pålsson Ahlgren (KD) har ställt följande fråga till Emmy Ahlstedt 
(C ), regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård: 
”Dåvarande landstingsfullmäktige tog redan 2006 beslut om att inrätta 
palliativa vårdplatser i Västervik. Det dröjde dessvärre ett antal år innan 
dessa öppnades, men det skedde till sist under förra mandatperioden. 
I höstas meddelades att de palliativa vårdplatserna skulle stängas tillfälligt. 
Emellertid framkom det, via media, i början av året att vårdplatserna hade 
upphört. 
Tillgång till kvalificerad och god vård i livets slutskede är en mycket viktig 
rättighetsfråga, oavsett om det sker på en palliativ enhet eller i hemmet eller 
på ett hospice. Då om någonsin har patienter och anhöriga rätt att förvänta 
sig den allra bästa omsorg och stöd som går att uppbringa. 
Eftersom det i botten finns ett politiskt beslut om att inrätta palliativa 
vårdplatser i Västervik och inget annat politiskt beslut i frågan tagits, så 
tycks vårdplatserna stängts antingen med eller utan majoritetens tysta 
godkännande. 
I en demokrati är det viktigt att fattade beslut gäller och att ansvarsfrågan är 
tydlig. Just nu tycks framtiden för de palliativa vårdplatserna i Västervik – 
och vem som bär ansvaret för fattade beslut – oklar. 
Min fråga är därför: 
- Kommer de palliativa vårdplatserna i Västervik öppna igen, och i så fall 
när?” 

Svar på fråga 
Emmy Ahlstedt (C) har överlämnat frågan till Mattias Adolfson, regionråd 
med ansvar för hälso- och sjukvård, som lämnar följande svar: 
”Uppdraget att öppna de palliativa vårdplatserna vid Västerviks sjukhus, när 
bemanningssituationen så tillåter, ligger fast. Inget annat beslut är taget utan 
platserna ska öppnas så fort som möjligt. Viktigt att påpeka är att patienterna 
i dagsläget får en mycket god palliativ vård på den avdelning som berör 
deras grundsjukdom. 
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Inom hälso- och förvaltningen och på Västerviks sjukhus pågår ett intensivt 
arbete med att minska bemanningsbolag och att anpassa verksamhet till 
Allmänna Bestämmelser §13, varför det i dagsläget inte går att ange ett 
datum för när platserna skulle kunna öppnas.” 

Handlingar 
1. Fråga - När öppnar de palliativa vårdplatserna i Västervik, ställd av 

Chatrine Pålsson Ahlgren (KD). 
2. Svar från Mattias Adolfson (S). 

 
Protokollsutdrag till: Chatrine Pålsson Ahlgren (KD) 
  Mattias Adolfson (S) 
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§ 100 

Anmälningsärenden 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar informationen till protokollet. 

Bakgrund 
Följande ärenden anmäls till regionfullmäktige för kännedom: 

1. Inkomna motioner och medborgarförslag: 
a. Motion – Stärk folkhögskolornas yrkesutbildande roll, ställd 

av Martin Kirchberg (SD) (RS 2023/779). 
b. Motion - Avskaffa åldersgränsen 74 år för mammografi, 

lämnad av Margreth Johansson (KD) (RS 2023/785). 
2. Protokoll från regionstyrelsen, nämnder och beredningar 

a. Regionstyrelsen 27 april 2023 och 10 maj 2023 
b. Kollektivtrafiknämnden 5 april 2023 
c. Patientnämnden 20 april 2023 

3. Inkomna handlingar från revisorerna 
a. Protokoll från regionrevisionen 19 april och 3 maj 2023. 
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Regionfullmäktige Kalmar län 
2023-06-02 
 
Ärende 4. Kunskapsunderlag för Regionplan 2024 
 
Protokollsanteckning 
I senaste regionplanen beslutades Uppdrag 23/03 – Inför framtagandet av kunskapsunderlag 2023 
inarbeta faktaunderlag om elförsörjningen i länet. Detta uppdrag skulle redovisas på Regionala 
utvecklingsnämnden den 4 april i år, men ströks i sista stund från dagordningen eftersom 
kunskapsunderlaget ännu inte var färdigställt i sin helhet. Uppdraget behandlades sedan på 
regionstyrelsen den 5 maj, men utan fullständiga handlingar. Första gången oppositionen hade en 
chans att bedöma om Uppdrag 23/03 hade utförts tillfyllest var inför fullmäktige den 2 juni där hela 
kunskapsunderlaget behandlades som ett informationsärende, och ingen möjlighet fanns att lägga 
ändringsförslag. Fullmäktiges ordförande förbjöd också debattinlägg om kunskapsunderlagets 
innehåll. 
 
Vi konstaterar att avsnitt 4.7 Elförsörjning inte innehåller all relevant kunskap som behövs för 
framtida välgrundade beslut i frågan, och att oppositionen har förvägrats sin demokratiska rätt att 
kritiskt granska innehållet och lämna förslag på ändringar. I ett kunskapsunderlag som ska vara 
faktabaserat hävdas det: 
 

• Att dagens höga elpriser enbart beror på kriget i Ukraina samt mindre nederbörd och vind de 
senaste åren. Det stämmer inte. Underlaget behöver kompletteras med att elpriserna nådde 
historiskt höga nivåer långt innan kriget och att prisskillnaderna mellan Sveriges elområden 
ökade som en konsekvens av stängningarna av kärnkraftsreaktorerna R2 2019 och R1 2020. 
Elpriserna hade varit väsentlig lägre med fler kärnkraftsreaktorer i drift. 

 

• Att utbyggd vindkraft ”med råge” kompenserar för fyra nedlagda kärnkraftsreaktorer under 
den förgående S-ledda regeringen. Det stämmer inte sett till kärnkraftens 
systemstabilserande funktioner och den effekt dessa reaktorer hade producerat varje dag 
oavsett om det blåser eller ej, i stället för sett till antalet producerade TWh per år. Sverige 
behöver mer planerbar elproduktion, där kärnkraft är ett exempel, som kan leverera el varje 
ögonblick när väderberoende energikällor sviker.  

 

• Att det ändå finns regioner såsom Skåne där effektbrist har bromsat den regionala 
utvecklingen, men att effektbristen där till största del beror på bristande 
överföringskapacitet från norra Sverige där det finns ett elöverskott. En åsikt som blir direkt 
komisk när Region Skånes så kallade Energikommission kommit till slutsatsen att 
effektbristen till stor del beror på akut brist på planerbar elproduktion när kärnkraft har 
avvecklats. Lägg därtill att det påstådda elöverskottet i norra Sverige enligt prognoserna 
kommer att behövas till ökade energibehov där.   

 
Vi vill med denna protokollsanteckning understryka att regionmajoriteten låtit sin ideologiska 
hållning i energifrågan och sitt kärnkraftsmotstånd gå före syftet med Uppdrag 23/03, att inarbeta 
fakta om elförsörjningen i kunskapsunderlaget. Därmed anser vi att avsnitt 4.7 Energiförsörjning är 
att betrakta som ett rödgrönt debattinlägg och inte som en del i kunskapsunderlaget. 
 
Pär-Gustav Johansson (M)  Carl-Wiktor Svensson (KD) 
 
Malin Sjölander (M) 
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Protokollsanteckning till ärende 4 vid RF 2023-06-02: Kunskapsunderlag 

för Regionplan 2024 
 
Som förtroendevald är det viktigt att kunna lita på dokument som tas fram av regionens 

tjänstemän. De ska innehålla korrekta fakta, inte utelämna viktiga uppgifter för 

sammanhanget samt förhålla sig neutrala till politiskt brännande eller omstridda ämnen. Med 

detta så kallade kunskapsunderlag, och med presentationen som hölls på regionfullmäktige, är 

tyvärr vårt förtroende för de berörda tjänstemännen vid regionala utvecklingsförvaltningen 

inte längre det bästa. Även fullmäktiges ordförandes hantering av ärendet var 

anmärkningsvärd. Innehållet i dokumentet fick inte kritiseras eller diskuteras fritt i 

fullmäktige. Enbart frågor fick ställas. Min fråga om när i så fall den politiska behandlingen 

av detta ärende skulle ske besvarades inte. 

Som exempel på bristande neutralitet i dokumentet så hyllar man på sidan 12 globaliseringen, 

sedan kritiserar man nationalismen och framställer en strävan efter ökad självförsörjningsgrad 

som något problematiskt. 

Som exempel på felaktiga uppgifter så finns på sidan 46 en bild på förändring av förväntad 

nederbörd i Sverige. Samma bild användes även under presentationen vid regionfullmäktige 

med orden att ”den är snygg”. Den bilden bygger dock på ett gammalt scenario, RCP 8.5, som 

man i IPCC:s vetenskapliga rapport AR6, från våren 2022, numera gått ifrån och angett som 

inte sannolikt. Att använda denna föråldrade bild i ett aktuellt underlag är oacceptabelt. Det 

ger ju fullmäktige en helt felaktig bild av vad IPCC tror kan vara ett troligt framtidsscenario. 

Slutligen, som exempel på utelämnade fakta, som därmed ger en felaktig bild av helheten, så 

skriver man i elavsnittet på sidan 50 att "Sverige har under lång tid haft ett stabilt elsystem 

med hög driftsäkerhet, låg klimatpåverkan och låga elpriser." Det är ju helt korrekt att det 

varit så, men nu är det inte så längre. Sedan fortsätter man med att ange kriget i Ukraina som 

skäl för de höga elpriserna genom de minskade leveranserna av naturgas till Europa. Det är 

visserligen korrekt att det är en bidragande orsak, men effektbristen i södra Sverige, och de 

därav skenande priserna, uppkom långt tidigare. De har sin grund i nedläggningen av 

kärnkraftsreaktorerna Ringhals 1 och 2 och Oskarshamn 1 och 2, samtidigt som man på 

elnätet släppt in en stor andel väderberoende kraft som förutom att höja priserna överlag även 

gjort att elpriserna varierar kraftigt över tid. 

Kärnkraften, och specifikt Oskarshamns kärnkraftverk, som är helt central som basproduktion 

i vårt elsystem, nämns pliktskyldigast i ett kort stycke, men relativiseras sedan omedelbart i 

samma stycke, i vad vi uppfattar som ett försök att få vindkraft att framstå som bättre. Man 

jämför enbart mängden producerad energi under en tidsperiod men nämner inte över huvud 

taget övriga väsentliga tekniska parametrar, såsom t.ex. effekt, reglerbarhet, reaktiv effekt, 

svängmassa etc. 

Martin Kirchberg (SD) 
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